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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL 
DE L’ALT PENEDÈS DEL DIA 8 D’OCTUBRE DE 2015 
 
A Vilafranca del Penedès, a les 19:30 hores del dia 8 d’octubre de dos mil 
quinze, es reuneix a la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, amb la finalitat de celebrar sessió ordinària amb els 
assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
Olivella Pastallé, Francesc Ramon CIU 
Xavier Lluch Llopart, vicepresident segon CIU 
Ramon Carbó Vert, vicepresident tercer CIU 
Maria Assumpta Rosell Medall, vicepresidenta quarta CIU 
Servand Casas Mateo, vicepresident cinquè PSC-CP 
Cols Canals, Joan CIU  
Bosch Morgades, Jordi CIU  
Gusi Amigó, Raimon CIU  
Martí Ràfols, José Maria CIU  
Moreno Pascual, Sixto CIU  
Ros Peirón, Llorenç CIU  
Soler Mateu, Pere CIU  
Vallès Domingo, Sergi CIU  
Casado Ruiz, Raul PSC-CP  
Edo Vargas, Francesc Xavier PSC-CP  
Martínez Alonso, Alfred PSC-CP  
Martínez Bravo, Maria Filomena PSC-CP  
Mérida López, Susanna PSC-CP  
Ramirez Burdalo, Lucas PSC-CP  
Romero Gamarra, Francisco PSC-CP  
Estruga Aguilar, Maria Dolors ERC  
Llop Fernàndez, Lluïsa Maria ERC  
Mascaró Bujaldón, Josefina ERC  
Pagés Pont, Pol ERC  
Ribas Ferrer, Josep Maria ERC  
Sàbat Lluverol, Pere ERC  
Baqués Capellades, Anna CUP-PA  
Bonell Chacón, Eva CUP-PA  
Carbó Giró, Carlota CUP-PA  
Díez de los Ríos Sánchez, Diego ENTESA  
Peñafiel Hervás, Antonio ENTESA  
Caldentey Querol, Lluís Fernando PP  

 
Gerent: Francesc Rosell Bascompte 
Interventor: Antoni Peiret de Antoni 
Actua com a Secretari: Xavier Rodado Honorato 
 
EXCUSA ASSISTÈNCIA 
Lluís Valls Comas, vicepresident primer PSC-CP 
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El president obre la sessió d’acord amb la següent: 
 
ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 17 de setembre de 2015. 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’AT ENCIÓ A LES 
PERSONES 

 
2. Acceptar l’adhesió a la Taula per la Salut Mental de l’Alt Penedès. 

 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 
TRANSVERSALS 

 
3. Aprovació del Pla Comarcal de Drogues Efecte D de l’Alt Penedès 2015-2018. 
 
 
II- PART DE CONTROL 

 
4. Donar compte dels membres adscrits a les diferents comissions informatives 

(d’estudi, informe i consulta). 
5. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
6. Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
7. Donar compte de l’acta de la Junta de Govern de la sessió de 24 de setembre 

de 2015. 
 
 

8. Moció que presenten els grups comarcals de CIU i PSC-CP per no judicialitzar 
la política a Catalunya. 
 

9. Moció que presenta el grup comarcal d’ERC de suport a la creació de la 
prestació <<Garantia +55>>, proposta impulsada per la UGT de Catalunya. 
 

10. Moció que present el grup comarcal d’ERC de rebuig a les operacions de 
l’exèrcit espanyol a l’Alt Penedès. 
 

11. Moció que presenta el grup comarcal d’ERC per la creació de la Vegueria 
Penedès. 

 
 

12. Informacions de la Presidència.  
13. Precs i Preguntes. 
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I- PART RESOLUTIVA 

 
 
1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 17 de setembre de 2015. 
 
L’acta és aprovada per unanimitat dels consellers presents dels grups polítics 
comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, ENTESA i PP. 
 
 
2- Acceptar l’adhesió a la Taula per la Salut Menta l de l’Alt Penedès. 
 
Antecedents  
 
Atès que els problemes de salut mental greus (TMG. Trastorns Mentals Greus) 
són un conjunt de trastorns de diferent naturalesa i presentació clínica, que 
tenen en comú criteris de gravetat i persistència en el temps, amb tendència al 
deteriorament i a l’alteració de les relacions personals, familiars i socials de la 
persona que els pateix. Aquests necessiten una atenció des de diferents àmbits 
per tal d’ajudar a la rehabilitació de la persona i millorar la seva qualitat de vida. 
 
Atès que a l’Alt Penedès existeixen una àmplia varietat d’entitats i serveis que 
treballen, des de diferents vessants, l’atenció a la salut mental. Això és fruit del 
treball al llarg dels anys de cadascuna de les entitats, institucions i 
administracions del territori. 
 
Atès que paulatinament, per la complexitat de la societat, s’ha anat fent més 
imprescindible l’abordatge interdisciplinar de les persones amb situacions de 
malaltia mental entre totes les institucions implicades. Aquest fet ha comportat 
la necessitat de crear la Taula per la Salut mental de l’Alt Penedès amb els 
objectius generals següents: 
 

� Aconseguir la implicació i participació de tots els agents comarcals. 
� Vetllar per l’articulació d’espais de treball a nivell comarcal. 
� Promoure activitats i línies d’intervenció específiques adreçades a la 

prevenció dels trastorns mentals. 
� Enfortir i potenciar el treball en xarxa i transversal, coordinant tots els 

agents implicats en salut mental del territori. 
 
Atès que la Taula està constituïda amb representants de: 
 

- Consell Comarcal de l’Alt Penedès  (Servei de Benestar Social i Servei 
de Desenvolupament i Ocupació). 
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- Ajuntament de Vilafranca del Penedès  (Regidoria de Serveis Socials 
Bàsics i  Regidoria de Salut). 

- Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia. 
- El Turó. Salut mental. Associació de familiars i am ics . (SAF. Servei 

d’Atenció a Famílies i Club Social/SISC. Servei d’Inserció 
Sociocomunitària). 

- Germanes Hospitalàries, Sagrat Cor. Serveis Salut M ental Alt 
Penedès . (CSMA. Centre de Salut mental Adults, Hospital de dia, 
Centre de dia i CASD.  (Centre d’Atenció i Seguiment a les 
Drogodependències). 

- Hospital St. Joan de Déu . (CSMIJ. Centre Salut mental Infanto Juvenil). 
- Institut Català de la Salut, servei d’Atenció Primà ria Alt Penedès-

Garraf-Llobregat Nord. 
- Consorci Sanitari de l’Alt Penedès.  (Hospital Comarcal de l’Alt 

Penedès). 
- Consorci Socio Sanitari de Vilafranca. Centre Ricar d Fortuny 
- Fundació Pro-Penedès  (Servei d’Inserció Laboral) 
- Entrem-hi.  Grup cooperatiu d’entitats i empreses socials. Cooperativa 

Nou Verd SCCL (CET i SPL) i  cooperativa Nou Set SCCL (Empresa 
d’Inserció). 

- Fundació Mas Albornà  (CET i llar-residència) 
- Fundació Amàlia Soler  (Atenció Domiciliària) 
- EAP Alt Penedès  (Equip d’Assessorament i Orientació Psicopedagògic) 

 
Ateses que les línies de treball són les següents: 

- Treball en xarxa. 
- Treball de sensibilització i prevenció. 
- Lluita contra l’estigma. 
- Revisió de protocols i circuits. 
- Grups de treball de casos complexos. 
- Generar línies d’actuació. 
- Altres que es determinin en el si de la taula tècnica. 

 
Fonaments de dret 
 
1. El capítol 1 del Títol del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals, aprovat pel Decret 179/1995 del Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya, sobre els convenis i consorcis. 
2. L’art. 25 i 26 del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, que aprova el 
Text Refós de la Llei de l’Organització Comarcal de Catalunya, respecte a les 
competències de la comarca. 
3. Articles 303 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, que aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals respecte als convenis de 
col•laboració entre administracions. 
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S’ACORDA: 
 

1- Acceptar l’adhesió a la Taula per la Salut Mental de l’Alt Penedès. 
2- Expressar el compromís ferm de participar activament en els seus 

òrgans i de contribuir a fer possibles les propostes que s’hi impulsin, 
d’acord amb els objectius generals esmentats, i amb els específics que 
es determinin anualment. 

3- Donar suport a la Taula en les accions que proposi, d’acord amb els 
objectius generals i amb els específics. 

4- Difondre l’esperit i el treball de la Taula, i incorporar i assumir en la 
pròpia organització sotasignant els objectius de sensibilització, prevenció 
i lluita contra l’estigma. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresidenta quarta, consellera senyora Maria Assumpta Rosell: 
Avui per a nosaltres és molt important portar l’adhesió a aquesta Taula per la 
Salut Mental. És una taula més, que es treballa conjuntament amb els diferents 
tècnics que treballen en el camp de la salut de les persones. Està demostrat 
que, amb la prevenció, l’assessorament, la informació, l’acompanyament, tant 
de les persones que pateixen alguna malaltia de salut mental com pels 
familiars, és molt important que hi hagi un bon acompanyament i una bona 
diagnosi. I el que és més important, és que tots els professionals que treballen 
en el camp de la salut, puguin anar coordinats i fer un bon treball en xarxa i 
transversal per poder atendre el millor possible a les famílies i a les persones 
que pateixen la malaltia i donar la millor qualitat de vida a totes les persones. 
Perquè hem de tenir en compte que, no només són les persones que tenen la 
malaltia, sinó que són també les famílies les que, en definitiva, ho pateixen.  
El que es proposa aquí és: 

- Treballar en xarxa. 
- Treball de sensibilització i prevenció, que és el millor que podem fer des 

de les institucions públiques, perquè ens estalviarem molts recursos i un 
millor benestar per a totes les persones.  

- La revisió dels protocols i circuits. Que tothom utilitzem els mateixos, 
perquè tota la població pugui estar ben atesa. 

- Grups de treball. Per als casos complexos i pels que no ho són tant. 
- I generar les línies d’actuació. 

Hem fet tot això conjuntament amb tots els professionals. Aquí intervindran: 
- Consell Comarcal de l’Alt Penedès (Servei de Benestar Social i Servei 

de Desenvolupament i Ocupació). 
- Ajuntament de Vilafranca del Penedès (Regidoria de Serveis Socials 

Bàsics i  Regidoria de Salut) 
- Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia. 
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- El Turó. Salut mental. Associació de familiars i amics. (SAF. Servei 
d’Atenció a Famílies i Club Social/SISC. Servei d’Inserció 
Sociocomunitària)  

- Germanes Hospitalàries, Sagrat Cor. Serveis Salut Mental Alt Penedès. 
(CSMA. Centre de Salut mental Adults, Hospital de dia, Centre de dia) i 
CASD. (Centre d’Atenció i Seguiment a les Drogodependències). 

- Hospital St. Joan de Déu. (CSMIJ. Centre Salut mental Infanto Juvenil). 
- Institut Català de la Salut, servei d’Atenció Primària Alt Penedès-Garraf-

Llobregat Nord. 
- Consorci Sanitari de l’Alt Penedès. (Hospital Comarcal de l’Alt Penedès). 
- Consorci Socio Sanitari de Vilafranca. Centre Ricard Fortuny 
- Fundació Pro-Penedès (Servei d’ Inserció Laboral) 
- Entrem-hi. Grup cooperatiu d’entitats i empreses socials. Cooperativa 

Nou Verd SCCL (CET i SPL) i  cooperativa Nou Set SCCL (Empresa 
d’Inserció). 

- Fundació Mas Albornà (CET i llar-residència) 
- Fundació Amàlia Soler (Atenció Domiciliària) 
- EAP Alt Penedès (Equip d’Assessorament i Orientació Psicopedagògic) 

Estem convençuts de que, amb aquest treball en xarxa i coordinant tots els 
serveis, a l’Alt Penedès tindrem un servei molt important per a la salut mental. I 
estem convençuts de que tota la població, les famílies i els professionals, en 
traurem un benefici; que és el més important per a tots nosaltres.  
Per tant, portaríem això a l’aprovació d’aquest Plenari. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
D’entrada, el nostre vot serà favorable, perquè trobem que és molt important 
que es faci aquest treball en xarxa i que es creï realment una Taula d’entitats. 
Perquè les entitats són les que saben quins són els problemes reals i les 
necessitats. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Des del grup de l’Entesa, evidentment, també votarem a favor en la línia de 
poder incloure les entitats que hi participin de la gestió. 
El que sí, que nosaltres ja volem encarregar feina al representant del Consell 
Comarcal. I és treballar per a recuperar tota la gestió pública dels serveis 
vinculats a la salut mental i tots els equipaments i els recursos pendents que hi 
havia d’haver al nou ambulatori pendent d’obrir a Vilafranca, doncs que havia 
d’incloure, en principi, certs serveis d’atenció a les persones, d’atenció als 
serveis de salut mental. I que nosaltres seguim reclamant. I que creiem que el 
Consell Comarcal ha de seguir reclamant, i que aquests serveis hi siguin quan 
s’inauguri el nou ambulatori 
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Vicepresidenta quarta, consellera senyora Maria Assumpta Rosell: 
Jo el que sí que li vull dir és que aquests serveis, malgrat l’ambulatori no estigui 
obert, ja fa temps que tots els professionals ja estan treballant en xarxa. Hi 
estan treballant tots. Per tant, els serveis hi són i dubto molt que els treguin. Al 
contrari; s’han de potenciar. Per això també aquest treball en xarxa per intentar 
potenciar i afavorir i crear una bona compactació amb tots els serveis. Però de 
moment, els serveis no n’han tret cap.  
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Jo al que em referia és que hi ha determinats temes de salut mental que fins fa 
aproximadament un any i mig eren de gestió pública i que es feien a través de 
la Mancomunitat, i que ara se n’encarreguen les Germanes Hospitalàries. Per 
tant, el nostre plantejament és que els serveis de salut mental es gestionin des 
de la gestió pública directe. I en tot cas, és la nostra petició que fem cap al 
representant del Consell Comarcal. 
 
President: 
En tot cas, aquest és un tema que recordo haver-lo debatut ja en Ple del 
Consell. I  jo diria que ja va quedar bastant clar que, en cap cas, s’estava 
traient cap servei. I que precisament es feia aquest canvi perquè realment es 
fes en xarxa i es pogués donar el servei més integrat. I que, a més a més, era 
una petició dels propis serveis de que es donés d’aquesta manera. Jo ho tenia 
entès així. En tot cas, si hi ha alguna cosa que haguem d’aclarir, i més a fons, 
podem comentar-ho. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA 
i del PP. 
 
 
3- Aprovació del Pla Comarcal de Drogues Efecte D d e l’Alt Penedès 2015-
2018  
 
Antecedents 
 
Atès que el consum de drogues representa un dels problemes més destacats 
des del punt de vista social i de la salut, constituint-se com un fenomen 
multicausal i multidimensional, perquè les seves conseqüències es manifesten 
tant en la vessant física com en la psicològica i en la social. 
 
Atès que per tal d’afavorir el desenvolupament de dinàmiques preventives, 
l’administració comarcal pot desenvolupar Plans Comarcals i/o Mancomunats 
de Prevenció de Drogodependències, amb la implicació dels diferents municipis 
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que tenen com a objectiu fonamental promoure la qualitat de vida de la 
població. 
 
Atès que un Pla Comarcal de Drogues ha de ser un instrument impulsat pels 
ajuntaments i el Consell Comarcal amb l’objectiu de donar resposta a les 
necessitats d’un marc orientador i regulador de les activitats i d’un treball 
organitzat i coordinat en matèria de drogues.  
 
Atès que el Pla Comarcal de Drogues 2010-2013 es va  elaborar conjuntament 
amb el Consell Comarcal de l’Alt Penedès, la Mancomunitat Penedès – Garraf, 
la Diputació de Barcelona i 21 municipis de l’Alt Penedès inclòs, i per tal de 
realitzar-ne una gestió més àgil i efectiva es va signar un Conveni de 
Cooperació entre tots aquests ens en data de 10 de juny de 2010. 
 
Atesos els bon resultats del Pla Supramunicipal de Drogues de l’Alt Penedès  
2010-2013, s’ha prorrogat durant el 2014, període en que s’ha aprofitat per fer 
la diagnosi del nou Pla Supramunicipal de Drogues de l’Alt Penedès  2015-
2018, validada al mes de març de 2015 per la Comissió Político-Tècnica, en la 
que també s’acorda la signatura del nou conveni i els nous eixos de treball que 
configuren el nou Pla Supramunicipal que es presentarà durant el 2015. 
 
Atès el treball conjunt entre els diferents ens implicats, al que ha sol·licitat 
adherir-se l’Ajuntament de Gelida, fent un total de 22 municipis de l’Alt 
Penedès, juntament amb els 21 municipis de l’Alt Penedès que ja en formaven 
part. 
 
Atesa la necessitat de seguir dotant les actuacions, que s’estan realitzant a la 
comarca en matèria de drogodependències, d’un marc orientador i regulador 
de les activitats per tal de mantenir un treball organitzat i coordinat en matèria 
de drogues. 
 
Atès que la Junta de Govern del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, en sessió 
de 26 de març de 2015 va aprovar el Conveni marc per al desenvolupament del 
Pla Supramunicipal de Drogues de l’Alt Penedès 2015-2018 que s’ha signat 
entre la Mancomunitat Penedès-Garraf, el Consell Comarcal de l’Alt Penedès i 
22 ajuntaments de la comarca: Avinyonet del Penedès, les Cabanyes, Castellví 
de la Marca, Font-rubí, Gelida, la Granada, Mediona, Olèrdola, Olesa de 
Bonesvalls, Pacs del Penedès, el Pla del Penedès, Pontons, Puigdàlber, Sant 
Cugat Sesgarrigues, Sant Martí Sarroca, Sant Pere de Riudebitlles, Sant Quintí 
de Mediona, Santa Margarida i els Monjos, Subirats, Torrelavit, Torrelles de 
Foix i Vilobí del Penedès. 
 
Fonaments de dret 
• Llei 18/2009, de 22 d'octubre, de Salut Pública, que crea l'Agència de Salut 
Pública de Catalunya i manté les competències autonòmiques i dels ens locals. 
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• Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la 
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i la Llei 20/1985 de 25 de juliol, de 
prevenció i assistència en matèria de substàncies que poden generar 
dependència. 
• Articles 6, 7 i 8, de la Llei 20/1985, que prioritza i defineix com a cabdal i 
bàsica la tasca preventiva que es porti a terme en el origen de la 
drogodependència. 
• Reial Decret 1774/2004, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la 
Llei orgànica 5/2000, de 12 de gener, reguladora de la responsabilitat penal 
dels menors. 
• Llei orgànica 1/1992, de 21 de febrer, sobre protecció de la seguretat 
ciutadana. 
• Llei 4/2003, de 7 d’abril, d’ordenació dels sistema de seguretat pública de 
Catalunya. 
 
S’ACORDA: 
 
1- Aprovar inicialment el Pla Comarcal de Drogues Efecte D de l’Alt Penedès 
2015-2018. 
 
2- Sotmetre a informació pública l'esmentat Pla per un període de trenta dies 
hàbils, mitjançant la publicació d'aquest acord en el BOP i en el tauler d'edictes 
de la corporació, als efectes que les persones que tinguin interès puguin 
formular els suggeriments que considerin oportuns. Si transcorregut aquest 
termini no s'ha formulat cap suggeriment o al·legació, es considerarà aprovat 
definitivament. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident segon, conseller senyor Xavier Lluch: 
Això és la finalització d’un treball molt exhaustiu i molt extens que s’ha fet 
conjuntament amb els tècnics de la Mancomunitat i els municipis petits de la 
comarca. Dic els municipis petits perquè Vilafranca del Penedès i Sant Sadurní 
tenen el seu Pla de Drogues ja aprovat; per qüestió de població l’havien de fer 
abans. I aquest és el que ens donarà cobertura a tots els demés municipis de 
la comarca, excepte tres, que espero que més endavant s’adhereixin a aquest 
Pla.  
És un tema, crec jo, major. És un problema de la societat, el tema de les 
drogues.  
Llegint una mica en diagonal aquest Pla de Drogues, estem parlant de que 
tenim nanos que comencen el consum amb 12 anys. Amb 13 anys consum de 
cànnabis. Tenim amb drogues molt més fortes als 17 anys. Crec que són 
nanos molt joves, i que això, si és vist per la societat o per a nosaltres que som 
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representants de la societat amb una certa simpatia, pot causar problemes 
seriosos per ells, per aquest jovent, en el futur.  
No parlar només de les drogues que potser ens venen primer al cap quan 
parlem d’un Pla de Drogues; com pot ser l’heroïna, el cànnabis o altres tipus de 
drogues, sinó que també aquí es parla de l’alcohol en un consum excessiu. 
Només cal veure, també, les diverses festes majors i festes populars que es 
celebren arreu del Penedès; la quantitat d’ingesta d’alcohol sense mesura pels 
carrers. Penso que això és un problema que el nostre jovent també té. No tot el 
jovent, evidentment, però sí persones que no s’ho saben passar bé si no és a 
través d’una ingesta desmesurada d’alcohol. I per no dir, també, el consum de 
tabac excessiu. 
O sigui, que aquest Pla de Drogues avarca tot aquest arc. I penso que és una 
bona mesura que ha de propiciar la prevenció, la informació, la informació als 
instituts, la informació als nostres joves; que això que estan fent ara, en el futur,  
els hi pot passar una factura molt important. I nosaltres, com a administració, 
hem d’estar al seu costat i al costat de la gent que ha pogut tenir aquestes 
debilitats. I al costat de les seves famílies, que segurament ho estan passant 
molt malament.  
En aquest Pla de Drogues parlem una mica de tot això. Crec que està fet amb 
el consens de tots els municipis. I penso que serà una bona eina en el futur, en 
aquests propers quatre anys.  
 
President: 
Jo només faria un matís. És que, com a comarca vitivinícola, la ingesta de vi i 
cava, amb moderació i amb gastronomia pròpia, sempre és bo. Sempre que 
sigui amb moderació. Per tant, en aquest sentit, jo afegiria aquest matís. En 
positiu.   
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA 
i del PP. 
 
 
 
II- PART DE CONTROL 
 
4- Donar compte dels membres adscrits a les diferen ts comissions 

informatives (d’estudi, informe i consulta). 
 
Atès que el Ple de 30 de juliol de 2015 va aprovar crear les Comissions 
Informatives de caràcter permanent i va determinar les atribucions, i la 
presidència de les mateixes, mentre que l’adscripció concreta dels vocals a cada 
comissió restava pendent de designació. 
 
Ateses les comunicacions fetes per cada grup polític. 
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Per tot l’exposat, 
 
1- Es dona compte al Ple dels membres dels grups polítics comarcals adscrits a 
les diferents comissions informatives (d’estudi, informe o consulta), els quals 
són els següents: 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA DE  TERRITORI I SOSTENIBILITAT  

 
President: Francesc Olivella Pastallé 
 
CIU: Josep M. Martí Ràfols  Suplent: Sixte Moreno Pascual 
PSC-CP: Susanna Mérida López Suplent: Alfred Martínez Alonso 
ERC: Pere Sàbat Lluverol  Suplent: Pol Pagès Pont 
CUP-PA:  Anna Baqués Capellades Suplent: Eva Bonell Chacón/ Carlota Carbó Giró 
ENTESA: Diego Díez de los Ríos Suplent: Antoni Peñafiel Hervás 
PP: Luís F. Caldentey Querol 
 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA D’ATENCIÓ A LES PERSONES 
 
Presidenta: Maria A. Rosell Medall 
 
CIU: Llorenç Ros Peiron  Suplent: Raimon Gusi Amigó 
PSC-CP: Susanna Mérida López Suplent: Alfred Martínez Alonso 
ERC: Fina Mascaró Bujaldón Suplent: Pol Pagès Pont 
CUP-PA:  Anna Baqués Capellades Suplent: Eva Bonell Chacón/ Carlota Carbó Giró 
ENTESA: Diego Díez de los Ríos Suplent: Antoni Peñafiel Hervás 
PP: Luís F. Caldentey Querol 
 
 
COMISSIÓ INFORMTIVA D’ECONOMIA I HISENDA  

 
President: Ramon Carbó Vert 
 
CIU: Joan Cols Canals  Suplent: Sixte Moreno Pascual 
PSC-CP: Susanna Mérida López Suplent: Alfred Martínez Alonso 
ERC: Josep M. Ribas Ferrer  Suplent: Pol Pagès Pont 
CUP-PA:  Anna Baqués Capellades Suplent: Eva Bonell Chacón/ Carlota Carbó Giró 
ENTESA: Antoni Peñafiel Hervás Suplent: Diego Díez de los Ríos 
PP: Luís F. Caldentey Querol 
 
COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES  
(els mateixos membres que la CI d’Economia i Hisenda) 

 
 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE DE PLANS TRANSVERSALS 
 

President: Xavier Lluch Llopart 
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CIU: Raimon Gusi Amigó  Suplent: Pere Soler Mateu 
PSC-CP: Susanna Mérida López Suplent: Alfred Martínez Alonso 
ERC: Dolors Estruga Aguilar  Suplent: Pol Pagès Pont 
CUP-PA:  Anna Baqués Capellades Suplent: Eva Bonell Chacón/ Carlota Carbó Giró 
ENTESA: Antoni Peñafiel Hervás Suplent: Diego Díez de los Ríos  
PP: Luís F. Caldentey Querol 
 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA I COMARC AL 

 
President: Servand Casas Mateo  
 
CIU: Jordi Bosch Morgades  Suplent: Sergi Vallès Domingo 
PSC-CP: Susanna Mérida López Suplent: Alfred Martínez Alonso 
ERC: Lluïsa Llop Fernàndez  Suplent: Pol Pagès Pont 
CUP-PA:  Anna Baqués Capellades Suplent: Eva Bonell Chacón/ Carlota Carbó Giró 
ENTESA: Antoni Peñafiel Hervás Suplent: Diego Díez de los Ríos 
PP: Luís F. Caldentey Querol 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
5- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
  
Decret de la Presidència núm. 103, de 24 d’agost de  2015 

1- Aprovar la borsa de treball de de Treballador/a Familiar de Serveis Socials 
Bàsics, convocatòria núm. BSA 2015/002, per a realitzar contractacions laborals 
temporals i/o nomenaments d’interins/es per a substituir empleats públics amb 
dret a reserva de lloc de treball, per cobrir temporalment vacants o per atendre 
necessitats urgents, d’acord amb l’ordre de puntuació següent: 
Ordre  Cognoms  Nom Puntuació  

1 P V M 16,70 
2 A M N 10,73 

2- Fer públic el present acord a la seu electrònica del Consell Comarcal, apartat 
Recursos Humans. La publicació d’aquest acte substitueix la notificació 
individual a les persones interessades, de conformitat amb el que estableix 
l’article 58.4 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost. 

3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes oportuns. 
 
Decret de la Presidència núm. 104, de 28 d’agost de  2015 

1- Contractar a la senyora ... (MAPV), que integra la borsa de treball de 
Treballador/a Familiar de Serveis Socials Bàsics, convocatòria núm. BSA 
2015/002, com a Treballadora familiar (grup C2), adscrita al servei de Benestar 
Social del Consell Comarcal, mitjançant contracte de treball, modalitat de 
duració determinada per contracte de relleu per a substituir la jubilació parcial 
de la senyora ... (MÀST), amb jornada del 50%, amb efectes del dia 29 d’agost 
de 2015 i fins a la jubilació definitiva en data 29 de maig de 2019. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Benestar Social, de Recursos Humans i 
a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 
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Decret de la Presidència núm. 105, de 2 de setembre  de 2015 

1- Contractar a la senyora ... (RFP), mitjançant contracte de treball de durada 
determinada, modalitat eventual per circumstàncies de la producció, com a 
auxiliar administrativa (grup C2) adscrita al servei d’Ensenyament del Consell 
Comarcal, a temps complet, a raó de 37,5 hores setmanals, amb efectes del 
dia 2 de setembre i fins al 13 d’octubre de 2015,  donat el caràcter temporal de 
les tasques de tramitació de les sol·licituds d’ajuts individuals de menjador 
(curs 2015-2016).  

2- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Ensenyament, de Recursos Humans i a 
la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 106, de 2 de setembre  de 2015 

1- Contractar d’urgència a la senyora ... (SVS), com Educadora Social (grup A2) 
adscrita al servei de Benestar Social del Consell Comarcal, mitjançant 
contracte temporal d’interinitat per substitució. La jornada és a temps complet, 
a raó de 37,5 hores setmanals, amb efectes del dia 2 de setembre de 2015 i 
fins a la incorporació el dia 18 de setembre de la senyora ... (RMR). 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Benestar Social, de Recursos Humans i 
a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 107, de 2 de setembre  de 2015 

1- Extingir el contracte de treball de durada determinada, modalitat obra i servei, 
a temps parcial, subscrit amb el senyor ... (JGC), amb efectes del dia 3 de 
setembre de 2015, per dimissió del treballador.   

2- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, al senyor ... (DPJ), que 
integra la borsa de treball de Professorat de Música, convocatòria núm. BSA 
2014/002, ocupant el tercer lloc del número d’ordre de la mateixa, mitjançant 
contracte de treball de durada determinada, modalitat obra i servei, a temps 
parcial, com a professor de guitarra i guitarra elèctrica (grup A2) a les aules de 
Les Cabanyes, La Granada, Pacs del Penedès, el Pla del Penedès i de Sant 
Llorenç d’Hortons, adscrit a l’Escola de Música de l’Alt Penedès (EMAP), a raó 
de 22,87 hores setmanals, amb efectes del dia 4 de setembre de 2015 fins a la 
data prevista del 30 de juny de 2016. 

3- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Ensenyament, de Recursos Humans i a 
la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 108, de 14 de setembr e de 2015 

1- Reconèixer a la senyora ... (CJR), el seu segon trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 24 de maig de 2015. 

2- Reconèixer a la senyora ... (RBF), el seu cinquè trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 25 de març de 2015. 

3- Reconèixer a la senyora ... (MPV), el seu tercer trienni, corresponent a la 
categoria A1, amb efectes del dia 7 de febrer de 2015. 

4- Reconèixer a la senyora ... (MGC), el seu tercer trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 3 d’abril de 2015. 

5- Reconèixer a la senyora ... (SCM), els triennis corresponents a la categoria A1 
següents: 

• Primer trienni, amb efectes del dia 1 d’agost de 2009. 
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• Segon trienni, amb efectes del dia 1 d’agost de 2012. 
• Tercer trienni, amb efectes del dia 1 d’agost de 2015. 

6- Reconèixer a la senyora ... (MBM), el seu tercer trienni, corresponent a la 
categoria C2, amb efectes del dia 27 d’octubre de 2014. 

7- Reconèixer a la senyora ... (BCO), el seu tercer trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 3 d’abril de 2015. 

8- Reconèixer a la senyora ... (MIC), el seu segon trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 17 de gener de 2014. 

9- Reconèixer a la senyora ... (MSÁ), els triennis corresponents a la categoria A2 
següents: 

• Primer trienni, amb efectes del dia 30 de desembre de 2011. 
• Segon trienni, amb efectes del dia 30 de desembre de 2014. 

10- Notificar el present acord als interessats. 
11- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
Decret de la Presidència núm. 109, de 14 de setembr e de 2015 

1- Acceptar la cessió de la propietat de carpes plegables de 3x3 amb tots els 
seus elements complementaris (bossa de transport, una bossa addicional amb 
3 parets de tancament integral, 4 peanes de base (contrapès) 3 indivisibles i 1 
divisible que permet bloquejar fins a 4 potes a la vegada en cas de col·locar 
carpes contigües) segons el detall següent: 

NÚM. 
CARPES 

IMPORT UNITARI 
CARPES (IVA 

INCLÒS) 

APORTACIÓ 
DIPUTACIÓ 

 CODI XBMQ 

27 591,69€ 15.975,63€ 15/Y/212390 
2- Acceptar la cessió de la propietat d’una carpa desmuntable a dos aigües 

segons el detall següent: 
NÚM. 

CARPES 
IMPORT UNITARI 

CARPES (IVA 
INCLÒS) 

APORTACIÓ 
DIPUTACIÓ 

 CODI XBMQ 

1 13.890,80€ 13.890,80€ 15/Y/212389 
3- L’acte d’acceptació de la propietat de les carpes, comporta les obligacions per 

part del Consell Comarcal, següents: 
• Prestar aquestes carpes als diferents municipis de la comarca per la realització 

i promoció d’activitats de desenvolupament econòmic local. 
• Conservar i emmagatzemar adequadament les carpes i la resta d’obligacions 

que deriven de la cessió de la propietat, assumint totes les despeses que això 
comporti. La fi de la seva vida útil no donarà cap dret a reposició. 

• Retirar les carpes cedides del magatzem de logística de la Diputació de 
Barcelona ubicat al polígon La Ferreria de Montcada i Reixac (Av. de la 
Ferreria, 11) i retornar signada a l’Àrea de Desenvolupament Econòmic Local, 
l’acta de recepció. 

4- Donar d’alta a l’inventari de béns la cessió de la propietat de les carpes 
esmentades per part de la Diputació de Barcelona. 

5- Donar trasllat de l’acord a la Diputació de Barcelona i a la tresoreria del 
Consell Comarcal. 
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Decret de la Presidència núm. 110, de 14 de setembr e de 2015 
1- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya la 

subvenció de  80.408,70€, exclosa de concurrència, per al funcionament de 
l’Escola de Música de l’Alt Penedès del Consell Comarcal pel curs 2015-16. 

2- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del Consell 
Comarcal. 

 
Decret de la Presidència núm.111, de 14 de setembre  de 2015 

1- Aprovar l’atorgament  d’ajuts individuals, pel curs 2015-16, per a la utilització 
del servei escolar de menjador a alumnes escolaritzats en els nivells 
d’ensenyament obligatori i en el segon cicle d’educació infantil de la comarca 
de l’Alt Penedès, als quals no correspon la gratuïtat del servei, amb valoració 
de les condicions econòmiques, familiars i socials dels sol·licitants, als alumnes 
que es relacionen en l’annex 1 i resumidament són els següents: 

Beques atorgades  Totals  
100% 89 
50% 725 

TOTAL 814 
2- Denegar l’atorgament  d’ajuts individuals, pel curs 2015-16,  per a la utilització 

del servei escolar de menjador a alumnes escolaritzats en els nivells 
d’ensenyament obligatori i en el segon cicle d’educació infantil de la comarca 
de l’Alt Penedès, als quals no correspon la gratuïtat del servei, amb valoració 
de les condicions econòmiques, familiars i socials dels sol·licitants, als alumnes 
que es relacionen en l’annex 2, i pels motius que s’hi esmenten al no reunir els 
requisits establerts en les bases aprovades i resumidament són els següents: 

Beques denegades  Totals  
Desisteixen de la seva petició 8 
Supera ingressos de renta, de patrimoni, de 
volum de negoci i/o valor cadastral. 

355 

Presentació de la sol·licitud fora de termini 5 
El centre no disposa de servei de menjador 3 
Altres. Custodia compartida: la mare 
sol·licita la beca i a la sentència especifica 
que el pare es fa càrrec del cost del 
menjador. 

1 

TOTAL 372 
3- Deixar constància de la relació de sol·licituds d’ajuts el termini de resolució de 

les quals resta suspès fins a l’obtenció de les dades corresponents a aportar 
per part dels interessats  o per part de l’Administració de la Generalitat.  

Sol·licituds penden ts d’atorgament o 
denegació 

Totals  

Pendents assignació econòmica del Dep. 
Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya. 

308 

Perquè la documentació obtinguda 
insuficient. 

191 

Sol·licituds d’Educació Especial: Pendents 
de criteris del Departament d’Ensenyament. 

28 
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TOTAL 527 
4- Establir com a termini per a la presentació de reclamacions a les resolucions 

de les sol·licituds aprovades o denegades des del dia 21 de setembre al 8 
d’octubre de 2015. 

5- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del Consell 
Comarcal. 

 
Decret de la Presidència núm. 112, de 14 de setembr e de 2015 
1- Convocar els consellers comarcals del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a la 
sessió ordinària del PLE d’aquest Consell Comarcal, que tindrà lloc a la sala de 
sessions el proper dia 17 de setembre de 2015, que començarà a les 19, 30 hores, 
en primera convocatòria. Cas de no existir en primera convocatòria el quòrum de 
constitució requerit, quedarà automàticament convocada la sessió per la seva 
celebració, en segona convocatòria, 48 hores després. 
2- Establir els assumptes que configuren el següent: 
 
ORDRE DEL DIA 
I- PART RESOLUTIVA 

1- Aprovació de les actes de les sessions anteriors de 17 i 30 de juliol de 2015. 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’AT ENCIÓ A LES 
PERSONES 

2- Nomenament de representant de la corporació en òrgans col·legiats externs. 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 
HISENDA 

3- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm.4 del Consell Comarcal 
corresponent al pressupost 2015. 

4- Ratificar el Decret de la Presidència núm. 97, de 30 de juliol de 2015, en relació 
a l’extinció del contracte administratiu del servei de neteja de les dependències 
de l’edifici de la seu del Consell Comarcal de l’Alt Penedès subscrit, amb 
l’empresa SERVEIS INTEGRALS DE FINQUES URBANES, SL, per 
compliment del termini. 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 

TRANSVERSALS 
5- Ratificar l’acord de la Junta de Govern de 18 juny de 2015, en base el qual 

s’aprova la pròrroga del contracte administratiu amb l’empresa Clece, SA per a 
la gestió del servei públic de monitoratge de transport escolar de la comarca de 
l’Alt Penedès, modalitat concessió. 

 
II- PART DE CONTROL 
6- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
7- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
8- Donar compte de l’acta de la Junta de Govern de la sessió de 20 de maig, 18 

de juny i 17 de juliol de 2015. 
9- Moció de suport a l’acollida de població refugiada víctima dels conflictes armats 

a la mediterrània. 
10- Informacions de la Presidència.  
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11- Precs i Preguntes. 
3- Donar trasllat d’aquesta resolució als consellers comarcals. 
 
Decret de la Presidència núm. 113, de 14 de setembr e de 2015 
“1- Sol·licitar subvenció, per import de 106.068,54 € al Departament d’Empresa i 
Ocupació de la Generalitat de Catalunya, pel desenvolupament del projecte Suport 
Petits municipis RMI 2015  a incloure en el programa Treball i Formació adreçat a 
persones en situació d'atur beneficiàries de la renda mínima d'inserció, en el marc de 
l’Ordre EMO/244/2015, de 29 de juliol, amb el desglòs per conceptes següent: 
 

 
             Ajuntaments 

Núm. 
contractes 
de treball 
sol·licitats 

 
Categoria professional 

sol·licitada 

Gelida 2 
1 Peó brigada  
1 Auxiliar administratiu/iva 

Mediona 1 1 Peó brigada 
Olesa de Bonesvalls 1 1 Peó construcció 
El Pla del Penedès 1 1 Oficial 2a construcció 
Pontons 1 1 Peó brigada 
Sant Llorenç d’Hortons 1 1 Peó brigada 
Sant Pere de Riudebitlles 1 1 Auxiliar de la llar 
Sant Quintí de Mediona 1 1 Peó de brigada 

Sant Sadurní d’Anoia 2 
1 Oficial 1a fuster  
1 Peó neteja 

Santa Margarida i els Monjos 2 2 Auxiliars de la llar 
                               TOTAL 13  
2- Trametre la sol·licitud de subvenció per mitjans telemàtics a través de l’extranet 

de les administracions públiques catalanes, plataforma EACAT. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei d’Empresa i Ocupació i a la tresoreria del 

Consell Comarcal. 
 
Decret de la Presidència núm. 114, de 14 de setembr e de 2015 

1- Aprovar les sol·licituds per a prestacions d’urgència social al Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès, als beneficiaris i pels conceptes següents: 
Núm. exp.  Benefici

ari 
Municipi  Motiu  Quantia 

de l’ajut 
*104/2015-US MN.M.C GELIDA ESTADES PUNTUALS 177,44 

*105/2015-US 
G.B. SUBIRATS AT. MENORS 

(TRANSPORT) 
124,50 

*106/2015-US 
A.T. EL PLA AT. MENORS (DESPESES 

ESCOLARS) 
200,00 

*107/2015-US 
A.P.M. TORRELAVIT ESTADES PUNTUALS 

(URGÈNCIA) 
400,00 

*108/2015-US A.A.M. ST. QUINTÍ 
DE MEDIONA 

SUBMINISTRAMENTS 
(LLOGUER) 

200,00 

*109/2015-US P.E.G. TORRELLES 
DE FOIX 

ALIMENTACIÓ FAMILIAR 50,00 

*110/2015-US C.M.L. MEDIONA SUBMINISTRAMENTS 
(AIGUA) 

151,49 
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*111/2015-US R.G. VILOBÍ DEL 
PENEDÈS 

ESTADES PUNTUALS 
(TAXA REAGRUPAMENT 
FAMILIAR) 

66,15 

112/2015-US MR.B.R. MEDIONA SUBMINISTRAMENT 
(llum) 

175,00 

113/2015-US T.N. CASTELLET I 
LA 
GORNACAL 

ALIMENTACIÓ FAMILIAR 70,00 

115/2015-US A.S. CASTELLET I 
LA GORNAL 

TENO 370,70 

116/2015-US F.C.A. ST. LLORENÇ 
D’HORTONS 

AT. MENORS (activ. 
Extraescolars)  

215,00 

117/2015-US M.EJ.M. LA GRANADA SUBMINISTRAMENT 
(aigua) 

46,98 

Total  2.247,26 
*Tramitades el mes d’agost 
 
2- Denegar la sol·licitud per a la prestació d’urgència social al Consell Comarcal 

de l’Alt Penedès, per superar ingressos, la sol·licitud següent: 
Núm. exp.  Benefic

iari 
Municipi  Motiu  Quantia 

de l’ajut 
114/2015-US M.M.R. TORRELLES 

DE FOIX 
SUBMINISTRAMENT 
(llum) 

31,00 

3- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del Consell 
Comarcal als efectes oportuns. 
 

Decret de la Presidència núm. 115, de 14 de setembr e de 2015 
1- Aprovar les altes de SAD SOCIAL següents: 
NÚM. 

REGISTRE  
 CCAP 

NÚM. 
REGISTRE 

EXPEDIENT 

NOM I 
COGNOMS 

USUARI/ÀRIA 
MUNICIPI 

T.F.  
HORES 

SETMANA 

COPAGAM. 
USUARI 
€/hora 

RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

2015/5329 2015/83 E H G 
CASTELLVÍ DE LA 
MARCA 1 ----- 

ACCEPTAT 

2015/5298 2015/81 A C T 
SANT SADURNÍ 
D’ANOIA 1 ----- 

ACCEPTAT 

 
2- Aprovar les baixes de SAD SOCIAL següents: 
NÚM.  

REGISTRE  
 CCAP 

NÚM.  
REGISTRE 

EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

 
MOTIU DE BAIXA  

 
RESOLUCIÓ 
COMISSIÓ 

2015/5133 2014/247 J A G G 
CASTELLVÍ DE 
LA MARCA CANVI SITUACIÓ 

ACCEPTAT 

2015/5334 2013/84 R E G 
CASTELLVÍ DE 
LA  MARCA INGRÉS RESIDÈNCIA 

ACCEPTAT 

2015/5333 2015/22 R P M 
SANT CUGAT 
SESGARRIGUES 

DECISIÓ 
PROFESSIONAL 

ACCEPTAT 

2015/5308 2015/37 R M C 
CASTELLVÍ DE 
LA MARCA EXITUS 

ACCEPTAT 

2015/5346 2014/202 I F P 

SANTA 
MARGARIDA I 
ELS MONJOS CANVI MUNICIPI 

ACCEPTAT 

 
3- Aprovar les modificacions de SAD SOCIAL següents: 
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NÚM. 
REGISTRE 

 CCAP 

NÚM. 
REGISTRE 

EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

T.F.  
HORES 

SETMANA 

MOTIU DE 
MODIFICACIÓ 

 
RESOLUCIÓ 
COMISSIÓ 

2015/5343 2014/268 E C C 
SANT QUINTÍ 
DE MEDIONA 2 ESTAT SALUT PITJOR 

ACCEPPTAT 

2015/5344 2014/260 M M M 

SANTA 
MARGARIDA I 
ELS MONJOS 2 MILLORA 

ACCEPTAT 

2015/5345 2014/225 R I M 

SANTA 
MARGARIDA I 
ELS MONJOS 1 

CUIDADOR AL 
DOMICILI 

ACCEPTAT 

 
4- Aprovar la suspensió de SAD SOCIAL següent: 

NÚM. 
REGISTRE 
 CCAP 

NÚM. 
REGISTRE 
EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA 

MUNICIPI 
T.F.  

HORES 
SETMANA 

MOTIU DE 
SUSPENSIÓ 

 
RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

2015/5352 2015/42 

M R G A SANTA 
MARGARIDA I 
ELS MONJOS  

FINS 
SETEMBRE 

ACCEPTAT 

2015/5351 2015/40 

L F S SANTA 
MARGARIDA I 
ELS MONJOS       

FINS 
SETEMBRE 

ACCEPTAT 

5- Notificar el present acord als interessats. 
6- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social del Consell Comarcal als 

efectes oportuns. 
 
Decret de la Presidència núm. 116, de 14 de setembr e de 2015 

1- Aprovar les altes de SAD dependència següents: 
NÚM.  

REGISTRE  
 CCAP 

NÚM.  
REGISTRE 
EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

T.F.  
HORES 
SETM. 
16.25 € 

AUX. 
HORES 
SETM. 
12.98 € 

COPAGAM. 
USUARI 
€/hora 

RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

2015/4882 2015/78 S C G SUBIRATS 5       1,19 ACCEPTAT 

2015/5106 2015/79 
T V A T CASTELLET I LA 

GORNAL 3       0 
ACCEPTAT 

2- Aprovar les suspensions de SAD dependència següents: 
NÚM.  

REGISTRE  
 CCAP 

NÚM.  
REGISTRE 

EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

T.F.  
HORES 
SETM. 
16.25 € 

AUX. 
HORES 
SETM. 
12.98 € 

MOTIU DE LA 
SUSPENSIÓ 

RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

2015/5085 2015/52 A R G OLÈRDOLA   HOSPITALITZACIÓ SUSPENSIÓ 

2015/5191 2014/172 
M R M AVINYONET 

DEL PENEDÈS   HOSPITALITZACIO 

SUSPENSIÓ 

3- Aprovar l’alta de la suspensió de SAD dependència següent: 
NÚM.  

REGISTRE  
 CCAP 

NÚM.  
REGISTRE 

EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

T.F.  
HORES 
SETM. 
16.25 € 

AUX. 
HORES 
SETM. 
12.98 € 

MOTIU DE 
L’ALTA DE 

SUSPENSIÓ 

RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

2015/5084 2015/49 F G M 
OLÈRDOLA                   ACCEPTAT 

4- Notificar el present acord als interessats. 
5- Donar trasllat de l’acord a SUMAR, Empresa d’Acció Social, SL. 
6- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social del Consell Comarcal als 

efectes oportuns. 
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Decret de la Presidència núm. 117, de 14 de setembr e de 2015 
1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, a la senyora ... (MSB), 

mitjançant contracte d’obra i servei a temps parcial, com a professora de 
llenguatge musical  (grup A2) a l’aula de La Granada, adscrita a l’Escola de 
Música de l’Alt Penedès (EMAP), a raó de 6 hores setmanals, amb efectes del 
dia 15 de setembre de 2015 i fins a la data prevista del 30 de juny de 2016. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Ensenyament, de Recursos Humans i a 
la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 118, de 17 de setembr e de 2015 

1- Aprovar a la senyora ... (RCF) la continuïtat de la reducció de jornada per tenir 
cura d’un/a fill/a menor de dotze anys amb la reducció del 20%, essent la 
jornada de 30 hores setmanals (6 hores diàries), amb efectes del dia 1 
d’octubre i fins el 31 de desembre de 2015 i essent la retribució del 88%.  

2- Advertir a la senyora ... (C) que la reducció d’aquesta jornada és incompatible 
amb la realització de qualsevol altra activitat, sigui o no remunerada, durant 
l’horari que sigui objecte de la reducció. 

3- Notificar el present acord a la interessada. 
4- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes 

oportuns. 
 

Decret de la Presidència núm. 119, de 23 de setembr e de 2015 
1- Aprovar la llista provisional d’aspirants admesos i exclosos de la 

convocatòria núm. BSA 2015/001, de Treballador/a Social EAIA següents: 
Admesos: 

Núm. Registre  Cognoms  Nom 
2015/4867 C L N 
2015/4868 W G N V 
2015/4988 N R B 

2015/4990 C M O 

2015/5052 J P S 

2015/5053 P M M 

2015/5057 M L Y 

2015/5063 F B J 

2015/5065 B C M DE Ll 

2015/5066 R C Z 

2015/5067 M M P 

2015/5068 L A M  

2015/5069 F S J 

2015/5070 R S A 

2015/5086 M R P 

2015/5089 P V G 

2015/5094 S B M 

2015/5102 C B L 

2015/5113 M DE LA C C 

2015/5159 G L L 

2015/5171 B C R 

2015/5210 R O J 
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Exclosos: 

Núm. Reg.  Cognoms  Nom Motiu  
2015/5101 A R C Manca titulació mínima 

 
2- Establir que no han acreditat el coneixement de llengua catalana equivalent al 

nivell C, segons el requisit establert a l’article 2.3 de les bases específiques: 
Nº Registre  Cognoms  Nom 

   
2015/4981 C E M 
2015/5071 M R J 
2015/5160 A S E 

Per tant, les persones esmentades hauran de superar una prova de nivell C, la 
qual es valorarà amb la qualificació d’apte o no apte i, se’ls convoca a la prova 
específica de la llengua catalana, equivalent a aquest nivell, el pròxim dia 7 
d’octubre de 2015, a les 10:00 h del matí , a la seu del Servei de Català de 
Vilafranca i de l’Alt Penedès (carrer Pere el Gran, núm. 32, 1er de Vilafranca 
del Penedès). En aquesta prova actuaran com assessores especialistes les 
senyores Teresa Casanellas Marimon (titular) i Eugènia Bacaró Navarro 
(suplent). 

3- Designar, d’acord amb l’apartat 5è de les bases generals i el 5è de les bases 
específiques, els titulars i suplents del tribunal qualificador  de la convocatòria 
selectiva, les persones següents: 

• President: un/a tècnic/a especialista amb titulació igual o superior a la de 
les places convocades.  

Titular:  Sra. Montserrat Domènech Prat 
Suplent:  Sra. Nuria López Vea 
• Vocals: 

-  Un/a representant de l’Escola d’Administració Pública de Catalunya o un/a 
tècnic/a designat per una altra administració.  

Titular:  Sra. M. del Pilar Molero Espinosa  
Suplent:  Sra. Àngels Armengol Armengol 

-  Un/a representant de la Direcció General d’Atenció a la Infància i  
l’Adolescència. 

Titular:  Sra. Silvia Peñalver Castillo 
Suplent:  Sra. Mercè Sarró Català 

Com a observadors: 
- Sr.  Manel Moris Huerta, com a representant de l’empresa o en qui delegui. 
- Sra. Laia Llaberia Rodríguez, com a representant del comitè d’empresa o 

en qui delegui. 
Com a Secretari/ària del tribunal: 

-  El/la del Consell Comarcal de l’Alt Penedès o persona en qui delegui. 
4- Constituir el tribunal qualificador del concurs de mèrits, convocant els seus 

membres pel dijous 15 d’octubre de 2015, a les 09:00 hores , a les 
dependències del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 

5- Convocar als aspirants admesos de la convocatòria núm. BSA 2015/001, pel 
dijous 15 d’octubre de 2015, a les 09:30 hores , a les dependències de la 
seu del Consell Comarcal de l’Alt Penedès (carrer d’Hermenegild Clascar, 1-3 
de Vilafranca del Penedès). 
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6- Advertir als aspirants que disposen de deu dies naturals, a comptar des de 
l’endemà de ser exposada la present resolució en el tauler d’edictes i al web 
de la corporació, als efectes d’esmena de defectes d’admissió, reclamacions o 
recusació de qualsevol dels membres del tribunal. Si durant aquest període no 
es presenten al·legacions, la llista provisional, esdevindrà definitiva sense 
necessitat d’un posterior acord i/o comunicació.  

7- Donar trasllat de l’acord als membres del tribunal qualificador. 
 

Decret de la Presidència núm. 120, de 29 de juny de  2015 
1- Reconèixer a la senyora ... (ESB) els permisos següents: 

• Vacances (22 dies laborals), amb efectes del 6 d’octubre al 5 de 
novembre de 2015.  

• Assumptes propis (7 dies laborals), amb efectes del 6 de novembre de 
2015 al 16 de novembre de 2015. 

• Lactància de forma compactada, amb efectes del 17 al 20 de novembre 
de 2015, ambdós inclosos. 

2- Aprovar l’excedència a la senyora ... (S) per tenir cura del seu fill, des del 23 
de novembre de 2015 fins al 15 de gener de 2016, havent-se d’incorporar al 
seu lloc de treball el 16 de gener de 2016. 

3- Aprovar a la senyora ... (S)  la reducció de jornada per tenir cura d’un/a fill/a 
menor de dotze anys amb la reducció del 20%, essent la jornada de 30 hores 
setmanals (6 hores diàries), amb efectes del dia 16 de gener de 2016 i essent 
la retribució del 88%.  

5- Advertir a la senyora ... (S)  que la reducció d’aquesta jornada és incompatible 
amb la realització de qualsevol altra activitat, sigui o no remunerada, durant 
l’horari que sigui objecte de la reducció. 

6- Notificar el present acord a la interessada. 
7- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 121, de 24 de setembr e de 2015 

1- Modificar els contractes laborals dels professors de l’EMAP, amb efectes de l’1 
d’octubre de 2015, per ampliació o reducció de la jornada laboral, als 
professionals següents: 

- ... (XLP): 33,75 hores setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, El Pla del 
Penedès, Pacs-Les Cabanyes i Sant Pere de Riudebitlles. Els dilluns, dimarts, 
dimecres i dijous, com a professor de clarinet, flauta travessera, saxo i combos. 

- ... (RR): 19,50 hores setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, Sant Martí Sarroca i Pacs del 
Penedès. Els dilluns, dimarts i dijous com a professora de piano i llenguatge 
musical. 

- ... (MNCR): 15,875 hores setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de St. Pere de Riudebitlles, St. Llorenç d’Hortons i La 
Granada. Els dimarts com a professora de violí, també com a coordinadora del 
projecte del Conjunt de Corda de l’EMAP. 

- ... (EMB): 21,375 hores setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Pere de Riudebitlles, La Granada, El Pla del 
Penedès i Pacs. Els dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres com a 
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professor de llenguatge musical, trombó, trompeta, percussió i conjunts 
instrumentals. 

- ... (GMV): 33,625 hores setmanals (reducció). 
Funcions de Cap d’Estudis de l’escola. 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, El Pla i Sant Pere de 
Riudebitlles, com a professora de llenguatge musical, conjunts i violoncel, així 
com a cap d’estudis de l’escola. Els dilluns, dimarts, dimecres i dijous. 

- ... (SRR): 34,875 hores setmanals (ampliació). 
Funcions de Direcció de l’EMAP. 
Docència a les aules de La Granada i El Pla del Penedès, com a professora de 
llenguatge musical i piano, així com a directora de l’escola. Els dilluns, dimarts, 
dimecres i dijous. 

- ... (MPT):17,50 hores setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada i Sant Pere de 
Riudebitlles. 

- ... (DPJ): 24,75 hores setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de La Granada, Pacs, Les Cabanyes, Sant Llorenç 
d’Hortons i El Pla del Penedès. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans i d’Ensenyament i a 
la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 122, de 29 de setembr e de 2015 

1- Sol·licitar a la Direcció General d’Administració Local l’acumulació de funcions del 
lloc de treball de la Secretaria del Consell Comarcal de l’Alt Penedès a favor del 
senyor Xavier Rodado Honorato, funcionari d’administració local amb habilitació 
de caràcter estatal, en l’actualitat secretari-interventor de l’Ajuntament de 
Torrelavit. 

 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
6- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 
Resolució de la Gerència núm. 56, de 27 d’agost de 2015 
Nòmina agost 
 
Resolució de la Gerència núm. 57, de 3 de setembre de 2015 
1- - alumnes de l’Escola DELTA ESPIGA de Vilafranca del Penedès, 

relacionats a aquesta resolució, per un import total màxim de 325,64 € 

 - alumnes de la Secció d’ Institut ALT FOIX de Sant Martí Sarroca, 
relacionats a aquesta resolució, per un import total màxim de 7.308,35 € 

 El pagament s’efectuarà en un sol lliurament. 
L’abonament dels ajuts als receptors es farà a través del centre, el qual 
justificarà la distribució de les quantitats assignades, mitjançant la relació 
nominal individual dels alumnes beneficiaris, degudament signada, 
segons els models establerts per aquest Consell Comarcal. S’entendran 
denegades les sol·licituds d’ajuts individuals de desplaçament que no 
figurin en cap de les llistes de l’annex d’aquesta resolució. 

 



ACTA NÚM. 8/2015 
P081015 

 

24 

2- 
 

- alumnes de l’UEC I.E Balmes de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
aquesta resolució, per un import total màxim de 

 
791,16 € 

 
 
 

El pagament s’efectuarà en un sol lliurament. 
L’abonament dels ajuts als receptors es farà a través del centre, el qual justificarà la 
distribució de les quantitats assignades, mitjançant un certificat escrit que haurà de 
lliurar a aquest Consell Comarcal. 

 
Resolució de la Gerència núm. 58, de 22 de setembre  de 2015 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 

NOM USUARI/ÀRIA MES EUROS 

• ... (RSS) AGOST 42,88 € 
• ... (JFG) AGOST 13,40 € 
• ... (LlCS) AGOST 13,40 € 
• ... (JSE) AGOST  6,70 € 
• ... (JMRC) AGOST 40,20 € 

TOTAL EUROS……………………  116,58 € 
 
 
7- Donar compte de l’acta de la Junta de Govern de la sessió de 24 de 

setembre de 2015. 
 

El Ple en resta assabentat. 
 
 
8- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i  PSC-CP per no 

judicialitzar la política a Catalunya. 
 
El Consell Comarcal de l’Alt Penedès davant la imputació al president Artur 
Mas, a l’exvicepresidenta Joana Ortega i a la Consellera Irene Rigau per 
l’organització de la consulta del 9 de Novembre manifesta que:  
 
Atès que no podem continuar obviant la separació de poders que regeix en el 
nostre sistema democràtic i, per tant, hem de deixar que el poder judicial faci la 
seva feina independentment del legislatiu.  
 
Atès que considerem que és un error judicialitzar el que s’hauria d’haver resolt 
en l’àmbit de la política i en l’àmbit del diàleg.  
 
El Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès sol·licita l’adopció dels següents 
acords:  
 

1. Mostrar el suport d’aquesta institució al President Artur Mas, a 
l’exvicepresidenta Joana Ortega i a la Consellera Irene Rigau. 

2. Manifestar que s’han d’evitar innecessaris processos de judicialització de 
la política.  
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3. Exigir l’arxiu immediat de les diligències judicials. 
4. Considerar que l’organització d’un procés participatiu per part de la 

Generalitat no hauria de comportar cap mena de sanció penal pels 
membres del Govern de Catalunya o cap altre funcionari públic. 

5. Traslladar aquests acords al Parlament de Catalunya, al Congreso de 
los Diputados, al President Artur Mas, a l’expresidenta Joana Ortega, a 
la Consellera Irene Rigau, al President Mariano Rajoy i al TSJC. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
Aquesta moció que presentem els grups comarcals de CIU i PSC-CP és pels 
fets que tots sabem que s’han produït de la judicialització del que s’hauria 
d’acordar políticament en les Parlaments i en les urnes; doncs que acaba anant 
al jutjat i acaba anant als tribunals. I també per la imputació del President Artur 
Mas, la exvicepresidenta Joana Ortega i la consellera Rigau, pel tema del 9N, 
per posar urnes. 
En aquest sentit, entenem -des d’aquests dos grups, i que qui més s’hi vulgui 
afegir; tant sigui a encapçalar com a votar, cap problema- entenem que cal que 
la política es tracti en els àmbits polítics. I per tant, als parlaments, a les 
eleccions i allà on toca. I que la justícia es dediqui a fer la justícia, en l’apartat 
que li correspongui. 
Per tant, considerem que el fet d’organitzar un procés participatiu, per part de la 
Generalitat, no hauria de comportar, en cap moment, un procés com el que 
estem vivint en aquest moment. I menys de la forma que s’ha donat tot plegat. I 
per tant, entenem que cal tirar endavant aquesta moció i que cal que tots 
plegats puguem donar-hi suport. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Des de les Candidatures de l’Entesa donarem suport a la moció. En tenim que 
es tracta, en aquest cas, d’un fet que té més a veure amb valoracions 
polítiques i amb valoracions ideològiques, que no pas amb valoracions 
jurídiques.  
En tot cas, recordar i ressenyar que també hi ha hagut altres casos, que a 
nosaltres ens semblen rellevants, que han sigut més polítics i més ideològics 
que no pas jurídics; com podríem parlar del cas del Multi referèndum, o del 
15M al Parlament de Catalunya, o els imputats vaguistes de l’última vaga 
general. 
En tot cas, a nosaltres ens sembla important. I volem assenyalar i volem 
denunciar, sempre que considerem que hi ha un rerefons més polític que no 
pas judicial en qualsevol expedient judicial. 
I per tant, nosaltres, en aquest cas, votarem a favor de la moció.  
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Lluís Fernando Caldentey, Partit Popular: 
El Partit Popular votarà en contra d’aquesta moció. I l’argumentació és molt 
senzilla. Nosaltres entenem que qualsevol polític o ciutadà de carrer, quan crea 
anomalies davant de la llei, s’han d’acceptar per un igual. Hi ha hagut temes de 
malversació que han judicialitzat a polítics. En aquest cas, hi ha hagut el tema 
de desobediència. Jo no hi veig la diferència. A mi inclús em costa d’entendre 
el perquè s’ha fet aquesta moció. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Nosaltres ens preguntem: judicialitzar la política? Per a nosaltres això no 
comença ara amb la imputació del President Mas, la exvicepresidenta Joana 
Ortega i la consellera Irene Rigau. Per a nosaltres la política no només es fa a 
les institucions, també es fa al carrer. I des de fa un temps s’estan fent lleis per 
reprimir aquestes actuacions; com és la llei mordassa o pot ser el nou codi 
penal. I abans de la imputació de les tres persones mencionades a la moció, ja 
hi havia molts altres casos. Els que ha mencionat el grup d’Entesa, o per 
exemple, Arnaldo Otegui, per anomenar a algú que tots coneguem. O un cas 
més proper, com és el grup musical penedesenc Conflicte; tots els components 
del grup estan imputats per, suposadament, incitar a l’odi en les lletres de les 
seves cançons. Nosaltres entenem que això també és judicialitzar la política. 
Perquè, com hem dit, la política també es fa al carrer.  
Votarem a favor però remarquem que, com diu el punt 4 de la moció, organitzar 
un procés participatiu no hauria de ser delicte. Però tampoc manifestar-se al 
carrer dels nostres pobles i ciutats. Ni tampoc la llibertat d’expressió en la 
música, ni qualsevol altra forma d’art.  
Podem dir que unes cançons inciten a l’odi, però no unes declaracions fetes als 
micròfons dels mitjans de comunicació? On ha nascut l’odi que sent una part 
del poble espanyol cap al poble català? 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Per part d’Esquerra Republicana de Catalunya entenem que amb aquesta 
actuació el govern espanyol continua amb la seva demofòbia. És a dir, la seva 
fòbia cap a la Democràcia. Perquè al final, el que s’ha imputat és a tres 
representants electes, persones rellevants del Govern de Catalunya, que són 
imputades per fer un procés de consultar a la població. Un procés en el qual hi 
van participar 2,3 milions de persones. És a dir, una cosa que hauria de ser 
normal en una democràcia, que és preguntar a la gent. I que després, en les 
últimes eleccions, això que bàsicament es preguntava en aquesta consulta del 
9N, ha tingut un suport de gairebé 2 milions de persones.  
Amb la qual cosa entenem, des del nostre grup polític, que això que està fent el 
govern espanyol és, primera, mirar cap a una altra banda i no afrontar els 
problemes tal com toca; que és a partir de la democràcia. Però és que, a més a 
més, amb aquesta judicialització el que està fent és gairebé insultant la 
democràcia.  
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Al final sembla que el rebat de l’estat espanyol actual respecte a la democràcia 
es limiti a un conte. Un conte que acaba sent aquella sèrie que em sembla que 
ha costat molts milions a través dels contribuents. Aquella sèrie que es fa, o es 
feia a televisió espanyola, que es diu “Cuéntame”. Que bàsicament explica la 
història de com s’ha arribat a la democràcia espanyola des d’un biaix 
impressionant, que demostra, entre altres coses, que quan es tracta realment 
de parlar de democràcia, l’estat espanyol continua sent un estat demòfog.  
Nosaltres donarem suport a aquesta moció, però no l’encapçalarem. I no 
l’encapçalarem perquè hi ha una cosa que, en aquest sentit, ens estranya; que 
és que la gran majoria de mocions que s’han aprovat per la comarca tenen un 
punt on precisament es denuncia això: 
“Punt 2: Denunciar l’escassa qualitat democràtica d’un estat que fa un ús 
partidista de les institucions judicials i emet judicis polítics contra representants 
electes per impulsar processos democràtics.”. 
No entenem per què aquest punt no s’ha mantingut en aquesta moció que s’ha 
presentat aquí al Consell Comarcal. 
I a més a més, volem incidir en un aspecte. Que és que ara fa un any, el 4 
d’octubre de 2014, el Consell Comarcal va iniciar la coordinació perquè la gran 
majoria dels alcaldes de l’Alt Penedès participessin en una recepció que hi va 
haver al Palau de la Generalitat per donar suport a la consulta del 9N.  
Per tant, també, des del nostre grup polític, entenem que hem de ser 
coherents. I per això també aprofitem aquesta moció per demanar que el 
Consell Comarcal faci la mateixa coordinació d’alcaldes i representants locals a 
l’acte que hi ha convocat pel dijous que ve dia 15 –Per cert, efemèride, 75 anys 
després de l’afusellament de Lluis Companys, president electe de la Generalitat 
de Catalunya, assassinat pels feixistes; únic President d’un País d’Europa 
escollit democràticament i afusellat en el segle XX-. 
Doncs el que demanem és que el Consell Comarcal, com va fer fa un any, 
coordini l’actuació dels alcaldes i representants dels municipis de l’Alt Penedès 
per tal d’acudir a aquesta concentració prevista a l’Arc de Triomf dijous que ve 
dia 15 a les 9 del matí, per donar suport als imputats. I evidentment, denunciar 
la judicialització pròpiament que l’estat espanyol fa del sistema judicial contra la 
política que fem els ciutadans i ciutadanes a Catalunya.  
Aquesta convocatòria està organitzada per l’Associació Catalana de Municipis, 
l’Associació de Municipis per la Independència, Òmnium i l’Assemblea Nacional 
Catalana.  
Per tant, voldríem que el Consell Comarcal coordinés, amb els mateixos termes 
que vàrem fer ara fa un any, per tal que la presencia d’alcaldes i electes de l’Alt 
Penedès, dels nostres ajuntaments, sigui un èxit en la concentració de dijous 
que ve a les 9 del matí a l’Arc de Triomf de Barcelona. 
 
President: 
Evidentment, tindrem en compte la proposta i mirarem de coordinar, intentarem 
que sigui en els mateixos termes, l’assistència d’alcaldes, regidors i càrrecs 
electes de la nostra comarca, a l’Arc de Triomf el dia 15, per anar al davant del 
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Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, que és on el President haurà d’anar 
a declarar. La concentració és a les 9:15 hores. 
Ens hi posarem. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 31 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA i 
d’ENTESA, i 1 vot en contra del grup polític comarcal del PP. 
 

 
9- Moció que presenta el grup comarcal d’ERC de sup ort a la creació de 

la prestació <<Garantia +55>>, proposta impulsada p er la UGT de 
Catalunya. 

 
Atès el context de massiva desocupació en que ens trobem on el 19,6% de la 
població activa major de 55 anys es troba a l’atur, amb escasses perspectives 
de recuperació d’una activitat laboral amb garanties després de perdre el lloc 
de treball, amb menys capacitat per a modificar les seves trajectòries laborals i 
empentats a un retir avançat del mercat de treball, és essencial que hi hagi una 
major vinculació entre les polítiques d’ocupació i les de protecció per 
desocupació. 
 
Donat que el col·lectiu de persones desocupades de més de 55 anys és més 
vulnerable a caure a l’atur de molt llarga durada, composen el 54,2% del total 
d’atur de molt llarga durada, és evident que en poc temps gran part d’aquest 
col·lectiu passaran d’un nivell de protecció contributiu a un d’assistencial, en el 
millor dels casos, i deixaran de cotitzar a efectes d’una futura possible pensió 
de jubilació, excepte els que tinguin dret a rebre el subsidi de majors de 55 
anys que cotitzaran tan sols per la base mínima de cotització. 
 
Ja  que les darreres reformes normatives relatives a la percepció de subsidis 
per desocupació, a partir dels Reials Decret-Llei 20/20012 i 5/2013, s’han dirigit 
en reduir la intensitat de la protecció elevant l’edat de les persones 
beneficiàries del subsidi de majors de 52 anys a 55, passant a computar els 
ingressos de tota la unitat familiar per accedir-hi, limitant el temps durant el que 
es pot cobrar i reduint la cotització per jubilació del subsidi de majors de 55 
anys, què és l’únic subsidi que cotitza, del 125% de la base mínima de 
cotització al 100%, podem suposar una altra ràpida reducció de la cobertura de 
la protecció per desocupació en els majors de 55 anys. 
 
També és una realitat que les darreres reformes en la protecció per 
desocupació ha prioritzat la suficiència econòmica del sistema de prestacions 
per desocupació, entenem que s’ha deixat sense protegir adequadament a les 
persones majors de 55, i  fins i tot de més de 45 anys, desatenent a tot un 
col·lectiu que pot quedar fins i tot fora del sistema de protecció o deixar-les als 
marges dels sistemes assistencials i empènyer-les a futures pensions de 
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jubilació per sota de mínims, fins i tot després de llargues carreres de 
cotització. 
 
Constatem que aquestes reformes han trencat el trànsit cap a la jubilació 
d’aquelles persones que són expulsades del mercat de treball en edats 
pròximes a la jubilació, limitant les estratègies d’accés a una pensió de jubilació 
més avantatjosa en funció de les trajectòries laborals personals i possibilitats 
individuals. 
 
Constatem que aquests fets afecten directament en les rendes actuals d’aquest 
col·lectiu de persones que en moltes ocasions tenen encara càrregues 
familiars, acabant la seva vida activa cobrant, si compleix requisits, un subsidi 
de 426 euros mensuals. Però que també afecta als seus futurs drets de 
jubilació i a la quantia d’aquesta, doncs els anys en desocupació en un context 
on s’ha augmentat l’edat ordinària de jubilació els penalitzarà durament, ja sigui 
o perquè augmentaran proporcionalment els anys de cotització mínima per al 
càlcul de la base reguladora de pensió, o perquè hi hauran més llacunes de 
cotització que s’ompliran fins i tot amb la meitat de les bases mínimes de 
cotització, o perquè se’ls aplicarà coeficients reductors de pensió perquè 
hauran d’anticipar les seves jubilacions. 
 
Gairebé 8 de cada 10 persones a l’atur de més de 55 anys o bé cobren un 
subsidi de més de 426 euros mensuals, o bé reben la renda mínima d’inserció 
o algun altre ajut econòmic, o bé no cobren res, entenem que aquest col·lectiu 
és molt més vulnerable a patir la pobresa i l’exclusió social. 
 
Aquest que col·lectiu voreja l’edat de jubilació, entenem que és especialment 
important que es prioritzin actuacions que reforcin la seva contribuïtat al 
sistema de la Seguretat Social per tal que se’ls asseguri unes pensions dignes. 
 
Per tot això sol·licitem al ple l’adopció dels següents 
 
S’ACORDA: 
 
PRIMER. Donar suport a la proposta impulsada per la UGT de Catalunya, 
anomenada <<Garantia +55>> i que significa: 
 

• Crear la prestació "Garantía +55" per a les persones de més de 55 anys 
que es trobin en situació de desocupació, tinguin cotitzats un mínim de 
15 anys i hagin exhaurit la prestació per desocupació contributiva. 
Aquesta prestació serà una proposta integral i que contempla:  
◦ Una  prestació econòmica igual al SMI vigent 
◦ El manteniment d’entre un 90 i el 100% del còmput de les bases de 

cotització en la mateixa quantia que la darrera prestació contributiva 
per desocupació durant la percepció d’aquesta prestació, a efectes 
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del càlcul de les prestacions de Seguretat Social per IP, mort i 
supervivència i jubilació. 

• Apostar per un SMI de 1.000 euros que ens apropi als estàndards dictats 
per la Carta Social Europea. 

• Afrontar la gran complexitat i fragmentació dels diferents sistemes de 
protecció. Cal simplificar i racionalitzar l’actual sistema de prestacions, i 
cal fer-ho amb la col·laboració de l’administració central. En 
conseqüència, abordar i millorar les iniquitats de les prestacions, i 
assegurar la compatibilitat de les prestacions econòmiques amb altres 
rendes (salarials o no).  

• Finalitzar amb l’estigmatització de les persones desocupades en general 
i, concretament, de les majors de 55 anys. Només d’aquesta manera 
podrem millorar l’ocupabilitat d’aquestes persones. 

• Analitzar l’eficiència dels programes d’inserció i apostar per accions 
d’inserció i de formació amb continguts reals. 

 
SEGON. Comunicar aquest acord al President/a de la Generalitat de 
Catalunya, al president/a del Parlament de Catalunya; als grups parlamentaris 
del Parlament de Catalunya i a la UGT de Catalunya. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Lluïsa Llop, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Des del grup comarcal d’Esquerra Republicana presentem aquesta moció, en 
suport de la proposta que s’està fent des de la UGT de Catalunya, d’un 
programa de garantia per a la gent de més de 55 anys. 
Tots som plenament conscients que el nostre País passa un problema 
importantíssim. Amb unes taxes d’atur elevades i insostenibles. I tots som 
conscients que afecta a tothom; des dels més joves, fins als que estan a punt 
de jubilar-se.  
Però no és menys cert que aquesta gent més gran de 55 anys, tenen la gran 
part de l’atur de més llarga durada. És a dir, més del 55% de la gent que porta 
més de dos anys a l’atur, són gent que tenen més de 55 anys. I són un 
col·lectiu que no podem obviar. Que assumeix més dificultats a l’hora de 
retornar al mercat de treball. Assumeix dificultats importantíssimes; com és una 
mena de tabú social i cultural en les empreses on es pensa que aquesta gent ja 
no són aptes per retornar al mercat de treball. També es troben amb dificultats 
com gent que porta molts anys treballant en determinades feines, és evident 
que les polítiques actives d’ocupació que s’hi poden destinar és complicat que 
canviïn el seu currículum laboral. I per tant és cert que, objectivament també, 
és més difícil d’inserir-los al mercat de treball. 
A tot això hi hem de sumar que les reformes laborals que s’han estat duent a 
terme en els darrers anys per part del Partit Popular han fet que la percepció de 
subsidis per aquests col·lectius, la percepció de jubilacions que ha deixat de 
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ser un dret als 65 anys. Perquè la gent que està en aquestes circumstàncies es 
vegi obligada a jubilar-se als 61 anys, els hi comporta que no només és un 
problema d’una transitorietat fora del mercat de treball amb atur i amb 
prestacions baixíssimes, amb sort de 426€, però sovint fora de qualsevol mena 
de prestació, sinó que això es perllonga. I a més a més, els hi afecta, 
evidentment, a la jubilació. Molts d’ells estan obligats als 61 anys a jubilar-se 
per llei, amb la reforma que ha introduït el Partit Popular darrerament. I això fa 
que, entre els últims anys que gairebé no han cotitzat i una prejubilació, els hi 
comporta acabar de passar la jubilació, encara que hagin estat treballant 40 
anys a la seva vida, amb pensions absolutament miserables i misèrrimes.  
Per tant, és evident que, no només és un període transitori de mala sort o de 
problemes laborals, sinó que els obliguen a arribar al final de les seves vides 
amb pensions que no donen per a res. 
A més a més, sovint aquestes generacions tenen, tant pares que poden 
dependre d’ells per problemes de salut o problemes econòmics fins i tot, però 
sobretot també, molts tenen la responsabilitat dels fills. Molts fills els quals 
encara estan en edat d’estudiar. I per tant, pot ser que aquests menys 
ingressos que tinguin aquests col·lectius generi també tot una generació de 
gent jove que no pugui accedir als estudis –i en això ja no entrarem en tots els 
problemes dels nous sistemes de beques o de no beques que existeixen-, i que 
per tant, fins i tot aquesta generació puguem perdre-la en aquest camí. 
Per tot això, el grup comarcal d’Esquerra Republicana, dóna suport a aquesta 
proposta que es fa des de l’UGT de Catalunya. Aquest programa de garantia 
per a gent de més de 55 anys, que és un programa que el que intenta és re 
formular una nova prestació. Una prestació per a la gent de més de 55 anys. 
Que vindria a recollir, tant lo que és els subsidis de renda activa d’inserció, com 
són els subsidis actualment que existeixen molt baixos per a major de 55 anys. 
I sobretot, intentar recollir tota aquella gent que està fora d’aquest sistema i que 
no té cap mena de prestació i poder-los fer arribar fins a la jubilació, amb unes 
bases de cotització dignes, perquè se sumin a tots els anys que han cotitzat. I 
que per tant, puguin continuar després amb la jubilació, si no és factible 
reinserir-los al mercat de treball, d’una manera digna.  
Creiem que és absolutament de justícia intentar aconseguir que un estat que 
es declara demòcrata i que ha de donar servei als seus ciutadans, tingui cura, 
en aquest cas plantegem de la gent més gran de 55 anys, i permeti que no es 
generi un problema crònic que ens pot durar 30 o 40 anys tranquil·lament. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Des del grup de les candidatures d’Entesa demanaríem poder encapçalar 
també la moció. 
I com bé ha comentat la consellera Llop, estem en una situació on cada cop 
més persones als nostres voltants, a la nostra comarca, s’estan quedant 
excloses de poder tenir un projecte vital que sigui digne d’aquest nom. I per 
tant, és evident que la nostra primera responsabilitat és intentar, a la mesura de 
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les capacitats d’aquest Consell Comarcal, ajudar a aquestes persones a poder 
recuperar i tirar endavant els seus projectes vitals. 
Com comenta la moció, parla d’un col·lectiu, les persones majors de 55 anys, 
que és un col·lectiu especialment en situació de risc. N’hi ha d’altres. I 
nosaltres creiem que aquesta mesura és bona, va en la bona direcció, però que 
ha de ser un primer pas perquè aquest plantejament de no deixar a ningú en el 
camí i de no deixar a ningú que es quedi exclòs del seu projecte vital, es podria 
estendre més enllà, no només les persones majors de 55 anys, sinó que 
tothom pugui accedir a aquest projecte a desenvolupar. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
El nostre vot serà favorable perquè creiem que realment aquesta gent 
necessita que se’ls ajudi una mica. Perquè ells, aquest problema en que molts 
s’estan trobant, no l’han creat. Simplement estan pagant els plats trencats.  
Però també volem fer una crítica perquè, ja s’ha explicat, ha fet una explicació 
molt extensa i molt correcte, és un tema molt complex i això segurament és 
només un pedaç. I nosaltres creiem que la solució base és, podríem arribar a 
remoure tot el sistema econòmic de la societat, però bé, el nostre vot serà 
favorable perquè creiem que, si més no, es necessita començar per un petit 
pedaç. 
 
Susanna Mérida, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
El grup comarcal Socialista voldríem encapçalar també aquesta moció. 
No m’estendré a explicar tot el que ja ha dit la consellera senyora Llop. Ho ha 
dit molt bé.  
És un col·lectiu especialment delicat; no solament perquè és difícil re col·locar 
o tornar a formar a aquestes persones en aquesta edat en un altre àmbit que 
no sigui el que ja han exercit, sinó que, a més a més, els porta cap a una 
jubilació en un país en el que vivim en el que, afortunadament, tenim una 
esperança de vida molt alta. Per tant, pensem que aquestes persones, si no 
treballen, si no tenen una bona base de cotització durant els últims anys de la 
seva vida professional, els estem portant cap a 20-25-30 anys més de la seva 
vida, a un estat precari; per aquesta jubilació que es veurà mermada per no 
haver tingut una feina en aquests darrers anys de la seva vida. 
Només perquè ens centrem aquí, a l’Alt Penedès, el què representa aquest 
col·lectiu de majors de 55 anys de persones aturades, són unes 1.900 
persones, que representen un 23% de les persones aturades que hi ha a l’Alt 
Penedès, el 41% de les quals no reben cap tipus de prestació en aquest 
moment. 
Per tant, realment és una situació molt delicada que cal abordar d’una forma 
molt seriosa. Evidentment, trobant els recursos necessaris per emfatitzar 
aquest col·lectiu. Ens estem centrant molt amb els programes de garantia 
juvenil, que és bo, perquè realment també hi ha un problema molt important 
amb la joventut. Però sempre podem pensar que la joventut té un futur, pot 
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formar-se, pot especialitzar-se, pot refer la seva vida professional. Però aquest 
col·lectiu és especialment vulnerable per totes aquestes dificultats que la 
senyora Llop ja ha dit i que he intentat jo també reproduir. 
Per tant, el nostre vot serà favorable i demanem també encapçalar aquesta 
moció. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Nosaltres també demanaríem, en primer lloc, encapçalar la moció. També ens 
afegim a la proposta.  
En segon lloc, només manifestar un tema; que és la preocupació que tenim, 
sobretot a l’hora dels efectes pràctics del pagament. De quin ens és el que 
gestionarà, complirà i farà complir aquest acord, en el moment que es 
produeixi, des del punt de vista del finançament. 
Perquè tenim algun exemple mal resolt; que és la Llei de dependència, on el 
govern central no ha complert el que hauria d’haver fet en matèria de 
finançament.  
I per tant, hauríem de mirar que no ens passés un cas similar. Sinó de mirar 
d’assegurar que l’estat realment, en el moment que es produeixi, qui sigui el 
responsable màxim del finançament, en el cas de l’estat central, pagui el que 
ha de pagar. I ho traslladi a la Generalitat. O si no, a l’estat que hi hagi, que ho 
impulsi. 
Més que res, manifestar aquesta preocupació. Demanaria donar trasllat als 
companys de la UGT i manifestar-los aquesta preocupació que tenim. 
 
Lluïsa Llop, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Al conseller Gusi, gràcies per respondre. 
A hores d’ara i mentre formem part de l’estat espanyol, que esperem que no 
sigui gaire temps, no hi ha discussió. Perquè subsidis i prestacions, amb 
l’argument aquell fantàstic de “la caja única del estado”, els paga l’estat. I aquí 
només es parla sistemàticament de prestacions i subsidis.  
Per tant, a hores d’ara, això ho hauria de pagar l’estat directament. Igual que 
paga la resta de prestacions i subsidis. Així com la jubilació. 
Quan siguem un estat, ja ho assumirem nosaltres. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA 
i del PP. 
 
 
10-  Moció que presenta el grup comarcal d’ERC de r ebuig a les 

operacions de l’exèrcit espanyol a l’Alt Penedès. 
 
Durant el mes d’octubre la comarca de l’Alt Penedès s’ha convertit en seu 
d’entrenaments de les Forces Armades del Regne d’Espanya. En aquest 
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període duran a terme diferents accions consistents en “marchas y ejercicios a 
pie” en una àrea del municipi d’Olèrdola.   
 
El ministeri de defensa del Regne d’Espanya ha comunicat a l’Ajuntament 
d’Olèrdola que durant 13 dies d’octubre uns 60 efectius de les Forces Armades 
Espanyoles ocuparan el terme municipal per efectuar diferents activitats 
militars. 
 
Sense esmentar els episodis passats de l’exèrcit espanyol contra Catalunya, el 
passat mes de setembre Pedro Morenés, ministre de defensa del Regne 
d’Espanya, va afirmar que les Forces Armades no haurien d’actuar contra 
Catalunya si “tothom compleix les seves obligacions” unes declaracions prèvies 
a la Diada Nacional i a les eleccions plebiscitàries del passat 27 de setembre. 
Així doncs, la presència de les Forces Armades espanyoles a territori català no 
és més que una provocació davant el procés democràtic i pacífic del país.  
 
Per tot això, el grup comarcal d’ERC proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
ACORDS:  
 
1. Rebutjar la presència de les Forces Armades del Regne d’Espanya a la 

comarca de l’Alt Penedès. 
2. Condemnar les declaracions del Ministre de defensa del Regne d’Espanya. 
3. Reafirmar el compromís del Consell Comarcal amb la pau i la cooperació.  
4. Donar trasllat d’aquests acords al Ministeri de Defensa del Regne 

d’Espanya, a l’Ajuntament d’Olèrdola i al departament d’Interior de la 
Generalitat de Catalunya.  

 
 
El text de la moció amb les esmenes és el següent:  
Durant el mes d’octubre la comarca de l’Alt Penedès s’ha convertit en seu 
d’entrenaments de les Forces Armades del Regne d’Espanya. En aquest 
període duran a terme diferents accions consistents en “marchas y ejercicios a 
pie” en una àrea del municipi d’Olèrdola.   
 
El ministeri de defensa del Regne d’Espanya ha comunicat a l’Ajuntament 
d’Olèrdola que durant 13 dies d’octubre uns 60 efectius de les Forces Armades 
Espanyoles ocuparan el terme municipal per efectuar diferents activitats 
militars. 
 
Sense esmentar els episodis passats de l’exèrcit espanyol contra Catalunya, el 
passat mes de setembre Pedro Morenés, ministre de defensa del Regne 
d’Espanya, va afirmar que les Forces Armades no haurien d’actuar contra 
Catalunya si “tothom compleix les seves obligacions” unes declaracions 
prèvies a la Diada Nacional i a les eleccions plebiscitàries del passat 27 de 
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setembre. Així doncs, la presència de les Forces Armades espanyoles a 
territori català no és més que una provocació davant el procés democràtic i 
pacífic del país.  
 
Per tot això, el grup comarcal d’ERC proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
S’ACORDA:  
 
1. Expressar el malestar amb la presència de les Forces Armades del Regne 

d’Espanya a la comarca de l’Alt Penedès, especialment en els moments 
actuals. 

2. Condemnar les declaracions del Ministre de defensa del Regne d’Espanya. 
3. Reafirmar el compromís del Consell Comarcal amb la pau i la cooperació.  
4. Donar trasllat d’aquests acords al Ministeri de Defensa del Regne 

d’Espanya, a l’Ajuntament d’Olèrdola i al departament d’Interior de la 
Generalitat de Catalunya.  

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pere Sàbat, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Aquesta moció la presentem el grup d’Esquerra, a instàncies de la JERC. I 
sobretot la presentem perquè l’exercit espanyol està duent aquestes 
operacions a la comarca de l’Alt Penedès. Avui hem sabut que han suspès les 
que feien a la comarca del Garraf.  
És una de les operacions d’entrenament a la comarca que es produeixen just 
després del 27 de setembre. I on vàrem tenir unes declaracions del govern 
espanyol, concretament del ministre de defensa, el senyor Morenés, on 
s’insinuava d’una manera bastant poc velada, que si la ciutadania de Catalunya 
triava seguir el camí cap a la independència, per tant, a la seva concepció, se 
saltava la llei, les forces armades del Regne d’Espanya haurien d’intervenir. 
Considerem que el temps on les forces armades espanyoles podien 
condicionar el futur i el camí que triïn el poble de Catalunya, ha passat. No 
estem al 1936, no estem al 1939, no estem al 1979. Estem en ple segle XXI. I 
per tant, tota amenaça, per més velada que sigui, ha d’estar absolutament fora 
de la discussió política. Estem en una democràcia. I per tant, entenem que el 
debat s’ha de circumscriure en termes demòcrates i, simplement, com hem 
comentat en una moció anteriorment, votant. 
Per tant, el que demanaríem és que tots els grups mostressin la seva 
predisposició a votar-ho a favor. Entenem que el debat democràtic es fa parlant 
i no amenaçant amb l’exèrcit.  
 
Lluís Fernando Caldentey, Partit Popular: 
Nosaltres votem en contra d’aquesta moció perquè entenem que l’exèrcit 
espanyol té tot el dret a fer operacions a qualsevol lloc d’Espanya. I el fet de 
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que es facin aquí, al Penedès, no suposa cap amenaça. No han amenaçat a 
ningú, que jo sàpiga. Llavors jo entenc que tenen tot el dret de fer-ho a 
qualsevol territori d’Espanya. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Les Candidatures de L’Entesa votarem a favor d’aquesta moció. 
Més enllà del que ha comentat el conseller Sàbat, la nostra formació i la nostra 
tradició política ve, entre d’altres corrents, de la cultura de la pau i de la cultura 
pacifista. I per tant, nosaltres no compartim aquest plantejament. Especialment, 
quan no coneixem els detalls d’aquesta operació i d’aquests entrenaments. I la 
ciutadania no coneix quines coses concretament es faran i quins detalls hi 
hauran.  
Per tant, com que per ideari polític i per falta de transparència, no hi estem 
d’acord; votarem a favor de la moció. 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Nosaltres abans ja hem pogut matisar el primer punt. Jo crec que amb això 
entenem millor el que es vol expressar.  
Malgrat tot això, una mica entenent el que s’ha comunicat també al municipi 
afectat, on es diu bàsicament: “... que són maniobres relacionades -i llegeixo 
literalment- amb la preparació de l’exèrcit atenent la possible missió de 
participació en operacions de manteniment de la pau i la seguretat en l’àmbit 
internacional...” que, en el fons, ens agradi o no ens agradi, amb el model que 
hi ha ara, l’exèrcit bàsicament fa aquestes tasques.  
Llavors, nosaltres, amb lo que ha explicat el ponent, entenem i estem d’acord 
en que el ministre, i jo diria que just abans de les eleccions, hi ha hagut un 
excés verbal; i s’han dit coses irresponsables. Per tant, estem totalment d’acord 
amb el que es diu, molt clarament.  
La part de les maniobres aquestes, pensem que de moment no és oportú. I bé, 
una mica amb aquesta idea, ens abstindrem. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Nosaltres entenem que cal diferenciar dos apartats en la moció. 
En un, no hi hem tingut res a dir. I que ha de quedar clar que, quan parlem en 
els apartats de les declaracions del ministre i de la cultura de la pau, és evident 
que hi estem totalment d’acord.  
En quant al punt primer, que és al que s’ha arribat a l’acord en l’esmena 
presentada i transaccionada per tots els grups que hem volgut participar, 
nosaltres entenem que ha millorat molt el text, segons la nostra opinió.  
Per tant, és evident que hi donarem suport. I hi donarem suport perquè 
entenem que, en les actuals circumstàncies, amb un procés polític pacífic, una 
presència militar d’aquest tipus, pot entendre’s com una coacció o una pressió. 
I per tant, entenem que s’ha d’aprovar la moció. 
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VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 23 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, d’ERC, de la CUP-PA i d’ENTESA; 8 
abstencions del grup polític comarcal del PSC-CP; i 1 vot en contra del grup 
polític comarcal del PP. 
 
 
11- Moció que presenta el grup comarcal d’ERC per l a creació de la 

Vegueria Penedès. 
 
El Penedès ha manifestat llargament la seva ferma voluntat d’esdevenir 
vegueria dins l’organització territorial pròpia de Catalunya. Aquesta 
reivindicació ha comportat, fins ara, una llarga tramitació tant al Parlament de 
Catalunya com a la Generalitat de Catalunya, no sempre amb la celeritat i la 
voluntat que voldríem. 
 
Així, el 22 de juliol de 2010 s’aprovà la Llei 23/2010, de modificació de la Llei 
1/1995 i de la Llei 23/1983 per a fixar l’àmbit de planificació territorial del 
Penedès. A continuació calia continuar el desplegament reglamentari de l’àmbit 
i aquest tràmit es va eternitzar, fins que el 6 de febrer de 2014, es publicava al 
DOGC l’Acord de Govern 21/2014, de 4 de febrer, pel qual s'adscriuen a l'àmbit 
funcional de planificació territorial parcial de les Comarques Centrals 
determinats municipis de l'Anoia. Amb aquesta delimitació, és determinava 
l’àmbit funcional de planificació territorial parcial del Penedès, que comprèn les 
comarques de l’Alt Penedès, el Baix Penedès, el Garraf i l’Anoia, excepte els 
municipis d’aquesta comarca adscrits a l’àmbit de les Comarques Centrals en 
virtut de l’Acord esmentat.  
 
La delimitació de l’àmbit permetia l’inici de la redacció del Pla territorial parcial 
del Penedès, com així es va fer, però també obria la porta al reconeixement 
com a Vegueria, que continua aturat. 
 
Catalunya, a partir del resultat de les passades eleccions al Parlament del 27 
de setembre, ha obtingut el mandat democràtic per començar a construir la 
República Catalana. Davant d’aquesta evidència és urgent que el Penedès 
sigui reconegut com a la vuitena vegueria del país, per tal que arribada l’hora 
d’establir la nova organització territorial de Catalunya, el Penedès compti de 
partida amb les mateixes condicions i oportunitats que la resta d’àmbits. 
 
Per tot això, el grup comarcal d’ERC proposa al Ple del Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès l’adopció dels següents 
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S’ACORDA: 
 
1. Procedir a la tramitació parlamentària d’urgència, tot just constituït el nou 

Parlament de Catalunya, que permeti aprovar una proposició de llei per 
modificar la llei de Vegueries i incloure-hi la del Penedès. 

2. Caldrà contemplar al pressupost de la Generalitat de Catalunya per al 2016, 
la delegació territorial del Govern al Penedès, per fer-la homologable en 
quant a funcions i atribucions a tota la resta de vegueries. 

3. Comunicar aquest acord als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, així com a la Generalitat de Catalunya. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Per si algú baixa de l’hort, dir que la majoria política i ciutadana d’aquest país 
està treballant per a la construcció d’una república. I evidentment, això passa 
per, després d’aquesta proclamació, hi ha un mentrestant; fer un procés 
constituent de decidir com ha de ser aquest nou país.  
És evident que des del Penedès hem expressat moltes vegades, a les 
institucions i en diferents àmbits, el suport a tenir una vegueria pròpia. Aquí 
mateix en tenim una bona mostra, com un exemple de suport, del mateix 
Consell Comarcal. 
En aquest sentit, nosaltres entenem que quan es treballa per una cosa, s’ha de 
treballar per a l’objectiu; però s’ha de treballar sobretot també, el camí per 
avançar cap a aquest objectiu. 
En aquest sentit, entenem que la creació d’una vegueria pel Penedès és una 
eina fonamental per a la vertebració del territori; per acostar l’administració a la 
ciutadania i per a millorar les condicions de vida de la gent que viu en aquest 
territori del Penedès. 
I per tant, demanem que, aprofitant aquest mentrestant no es proclama 
aquesta República Catalana i comença pròpiament aquest procés constituent, 
el que sí que és evident és que aquest nou Govern de la Generalitat que sortirà 
de les passades eleccions del 27 de setembre, si més no, el que ha de fer, és 
que de cara als pressupostos del 2016, ha de contemplar l’existència d’aquest 
espai administratiu i polític que serà la vegueria del Penedès; a través de 
dotacions pressupostàries de cara a poder fer polítiques pròpies basades en el 
Penedès. Com s’està fent a la demarcació de Girona, com s’està fent a la 
Catalunya Central, com s’està fent al Pirineu, com s’està fent a Ponent, etc. 
etc.. 
En aquest sentit, nosaltres entenem que hi ha tot un seguit de debats en els 
quals és important ser-hi com a territori. És important que el Govern del Consell 
Comarcal i el Govern d’aquelles administracions fortes al nostre territori, els 
principals ajuntaments, és evident que tots, però sobretot si els principals 
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ajuntaments estiren i els principals òrgans institucionals com els consells 
comarcals, estiren, evidentment, abans arribarem a aquest objectiu.  
I bàsicament ho diem perquè hi ha tot un seguit de debats que estan a sobre el 
territori, a sobre l’agenda política, que veiem amb preocupació aspectes com el 
debat sobre el desdoblament de la N-340, no tenim clares quines són les 
principals postures de les institucions principals del Penedès, tema trens, tema 
mobilitat, tema hospital, tema sanitari. I això entenem que es podrà començar 
amb cara i ulls, si el Penedès, a nivell de País, comença a estar regulat com 
qualsevol altre àmbit.  
Desitgem, esperem i demanem a través d’aquesta moció que la Generalitat 
contempli, de cara al 2016, que hi hagi un delegat de la Generalitat al Penedès. 
Que es comencin a vertebrar tota aquesta mena de polítiques. Com s’està fent, 
per exemple, amb el Pla Territorial del Penedès i tants altres tipus de 
polítiques. Doncs fem-ho d’una vegada ja com a Penedès. Amb tot el territori 
que està així limitat com a àmbit funcional territorial del Penedès per aprovació 
del Parlament de Catalunya. 
I al final, és tornar al refranyer per entendre el concepte i l’orientació que 
realment té aquesta moció. “A la taula d'en Bernat, qui no hi és, no hi és 
comptat”. Per tant, el Penedès hi hem de ser. La Generalitat, a l’hora de fer 
pressupostos, ha de comptar el Penedès. I per tant, que des del territori 
puguem estructurar-nos per a millorar en tots aquells aspectes que 
evidentment volem millorar; des de nosaltres mateixos. I no pas com ara, com 
un territori trossejat en diferents administracions, que sempre acabem sent una 
mica com la sobra d’allà on anem.  
Per tant, us demanem el vot favorable. I demanem al Govern del Consell 
Comarcal i als Governs dels ajuntaments, sobretot d’aquells ajuntaments 
grans, que liderin i que es posin a treballar. Perquè l’objectiu és important; però 
el mentrestant, també ho és. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Dir que nosaltres donarem suport a la moció i que demanaríem encapçalar-la.  
I indicar que mirant que aquesta vegada hi havia hagut a la legislatura anterior 
un treball fet unitari, que per errors, malentesos i retards, la proposta d’aprovar 
la vegueria Penedès no va arribar a temps per l’últim Ple. I que per tant, com 
que aquesta legislatura sembla ser que serà curta, intentem prémer els terminis 
i poder tenir efectivament la vegueria Penedès aprovada en aquesta 
legislatura. 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Nosaltres en aquest tema diferenciaríem el que és l’àmbit Penedès. Pensem 
que aquest és un tema que falta desenvolupar i a un ritme que permeti que en 
el món de la sanitat i en el món de l’educació. Per tant, aquests són temes que 
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hem debatut i sabem en quina situació està. Per tant, és dels temes que hem 
d’insistir. 
Pel que fa a la vegueria, sabeu el que nosaltres vàrem dir en el seu moment. 
Ara també. Pensem i valorem que és un tema aprovat, en el seu moment, per 
la gran majoria d’institucions i entitats que han donat suport. 
Per tant, nosaltres, des del nostre grup, el que pensem, primer, és el per què 
no ha avançat això. Perquè en el fons hi ha hagut les majories en el Parlament 
de Catalunya, clarament, per anar avançant. I en tot cas, respecte a això, el 
que sí que creiem que s’hauria de respectar, ja que ja s’ha aprovat per moltes 
institucions d’aquesta comarca.  
I per tant, fem una abstenció en el sentit de dir que s’acompleixi el que s’ha 
acordat. I sobretot, que se li doni velocitat a l’àmbit. Que de fet, és el que a 
nivell de serveis, ens pot ajudar més a curt termini. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Molt breument, per dir dues coses. 
La primera, sol·licitar, perquè hi estem d’acord, d’encapçalar també la moció. Si 
els hi sembla bé i ho accepten, els hi agrairem. 
I segona, si em permeten la llicència, desitjar que la Maria ho pugui defensar 
ben aviat allà al Parlament. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 23 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, d’ERC, de la CUP-PA i d’ENTESA i 9 
abstencions dels grups polítics comarcals del PSC-CP i del PP. 
 
 
12- Informacions de la Presidència.  
 
No n’hi ha. 
 
 
13- Precs i Preguntes. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Els hi passarem per escrit demà, però sí que voldríem demanar unes dades en 
relació a les beques menjador. Ens agradaria si ens poguessin facilitar, a nivell 
de dades de cada municipi i dels diferents tipus de beques que hi ha, el nombre 
de sol·licituds d’aquest curs escolar, el nombre de beques atorgades i si hi ha 
hagut alguna notificació per part de la Generalitat, conforme la dotació 
pressupostària d’aquest curs 2015-2016 s’ha reduït conforme a l’anterior. 
Perquè hem vist que ja hi ha 4 comarques on això ha passat. I volem saber 
també si aquí, a l’Alt Penedès, ha passat. 
En qualsevol cas, com els hi deia, jo els hi passaré per escrit demà. I així ja ens 
poden fer la resposta. 
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President: 
Vostè ens ho passa per escrit, perfecte. La resposta li farem. Total la 
informació que vostè concreta la tenim. Ja li avanço que em sembla que la 
dotació puja aquest any a l’Alt Penedès. Però ja ho sabrem exactament. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Tinc una pregunta i un prec. 
La pregunta bàsicament és, l’últim Ple vàrem aprovar una moció de suport als 
refugiats dels conflictes armats de la Mediterrània, on a un dels punts es 
plantejava treballar un Pla comarcal d’acollida. 
Molts ajuntaments, lògicament, han aprovat mocions i han treballat durant 
aquest mes en aquesta línia. Una mica pendents del Pla comarcal d’acollida. 
Perquè és evident que els ajuntaments petits no té cap sentit que vagin per 
lliure. 
Llavors, bàsicament, la meva pregunta és, com que no hem estat convocats 
enlloc, ni hem sabut res per la premsa, si des del Govern del Consell Comarcal 
s’ha treballat en aquesta línia. Si encara no s’ha començat, sí que demanaríem 
que això s’iniciés, perquè entenem que és un tema important. No presentem 
les mocions senzillament per omplir de contingut els Plenaris, sinó perquè 
evidentment això tingui un trasllat amb el que és feina i amb acció política 
transformadora. 
En quant al prec, és que pel que fa a la moció del punt número 8 de l’ordre del 
dia, que és aquesta que presentaven els grups comarcals de CIU i PSC-CP. En 
el moment d’enviar el Plenari als diferents consellers, aquesta moció no es va 
incloure. Fins aquí, en principi, no passa res. Es va incloure després. Però sí 
que és veritat, que un cop tots els consellers podien tenir accés a aquesta 
moció, legalment, no hi havia un termini de 48 hores abans del Ple, perquè es 
pogués treballar pròpiament.  
Llavors, si nosaltres ens agaféssim a la llei, podríem haver demanat l’anul·lació 
d’aquest Plenari. És a dir, abans de començar, haguéssim pogut aixecar la mà i 
dir que no hem tingut 48 hores per poder-la treballar, i que per tant, aquest 
Plenari ha de decaure. Evidentment, això no ho farem, perquè tenim una ànima 
col·laborativa i volem que es pugui treballar i que es pugui avançar.  
Però sí que demanaríem al Govern rigor i seriositat. Perquè, de cara a altres 
vegades, no ens hi tornem a trobar. Perquè, lògicament, almenys la meva 
organització política és assembleària, i evidentment, els posicionaments no els 
pren el portaveu mitja hora abans de la Junta de portaveus, sinó que 
s’estudien, es treballen, es parlen amb les diferents parts afectades. I si hi ha 
un sistema legal de fair-play entre Govern i tots els consellers, sí que 
demanaríem, amb un bon to com el que estic utilitzant, si ho poguéssim tenir 
quan tocaria, per tal de poder-ho treballar degudament tal com toca. Res més 
que això. 
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President: 
En tot cas, en quant al primer punt, la setmana que ve, dijous, tenim Ple de 
Consell d’Alcaldes i un dels punts, i jo penso que el principal, és precisament el 
Pla comarcal d’acollida de refugiats. El problema és que Consell d’Alcaldes es 
va tenir que endarrerir per raons de campanya electoral, però està previst a 
dintre dels punts principals de l’ordre del dia. 
En quant al tema de la moció del punt número 8, puc estar d’acord en que hi ha 
hagut un error. En tot cas, si havia de decaure algú, era el punt. Podia decaure 
el punt, no el Ple. Per tant, en tot cas, podríeu haver demanat deixar el punt a 
sobre la taula, però no el Ple sencer. 
I per lo que hem comentat també a la Junta de Portaveus, avui les mocions 
dels punts 9, 10 i 11 tampoc les havíem d’haver debatut, perquè no es van 
debatre en Comissió Informativa. I per tant, amb la bona voluntat de tots, i és 
l’objectiu de tots, les hem debatut. 
Entenem que cal que no torni a passar per part de ningú. Que no ens deixem la 
moció número 8. I que tal com hem acordat, i amb tota la bona voluntat, les 
tinguem totes el dimecres abans de les Comissions Informatives. Com a 
mesura perquè tots funcionem millor. Aquest és l’objectiu. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Amb tot el respecte, però crec que esteu donant gat per llebre. Què vull dir amb 
això? Vull dir que, per una banda, les mocions que des del nostre grup vàrem 
presentar, en aquell moment estaven dins del termini en que aquest Consell 
Comarcal sempre havia funcionat, que era abans del divendres anterior al Ple a 
les 2 de la tarda. Ha sigut precisament avui, en Junta de Portaveus, que s’ha 
acordat que a partir d’ara les mocions les féssim arribar, a poder ser, els 
dimecres abans de les Comissions Informatives. Per part vostre ha sortit que, 
fins i tot, si arribés just allà mateix a la mateixa Comissió, la cosa arribaria. Però 
això s’ha dit a partir d’avui. És a dir, fins ara en aquesta casa sempre hi havia la 
manera de treballar que les mocions que s’enviaven fins el divendres abans de 
les 2 del migdia, podien passar per Plenari. 
En tot cas, el nostre grup a la Junta de Portaveus hem pres el posicionament 
sense cap mena de problema, que a partir d’ara, sens cap mena de dubte, el 
dimecres abans de les Comissiona Informatives, evidentment tots els grups, i 
en especial el Govern, tindreu les mocions que presentem. 
Per altra banda, crec que no hem de dir res més sobre el tema d’aquest punt 
número 8. És a dir, hi ha hagut un error. Per part nostra, constructivament, ho 
presentem aquí a Plenari per mirar que no torni a passar. I entenc que aquest 
Govern, que altres coses potser no, però que és assenyat i pretén ser rigorós i 
seriós, a partir d’ara és evident que amb tots els consellers del Govern i de 
l’oposició faran arribar les mocions en el termini legal que toca. Res més que 
això. 
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Susanna Mérida, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Només per aclarir que no hi havia una falta d’informació, perquè la moció 
aquesta que potser el que explica s’ajusta més a la normativa, però sí que és 
cert que la informació sí que la teníeu el mateix dia de la Comissió informativa; 
perquè es va entregar una còpia a cada grup comarcal. Si entre vostès no es 
reuneixen lo suficientment abans per a poder-les parlar, doncs és un problema 
de gestió del seu grup comarcal. Però que se sàpiga que no és que no hi ha 
hagut informació fins a última hora, sinó que des del dijous passat vostès 
tenien la informació d’aquesta moció. Que després no s’ha incorporat 
adequadament per problemes tècnics, és cert. Però que vostès tenien la 
informació des de fa més dies, que no pas nosaltres teníem les seves mocions. 
 
President: 
Jo en tot cas, sí que els hi dic que penso que lo millor serà que mirem què és el 
que diu el ROC. I a més a més, lo que haguem acordat en Junta de portaveus, 
que em sembla bé. Mirarem el ROC què diu i intentarem aplicar lo que diu el 
ROC, que és lo que correspon. 
I a partir d’aquí, seguirem tots agraint la bona voluntat per part de tothom per 
intentar arribar als màxims acords possibles. I per descomptat que la rigorositat 
i la serietat del Govern intentarà sempre ser el màxim possible. Evidentment, 
sempre hi pot haver la possibilitat de que ens equivoquem, com tothom. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
La llei diu que tots els consellers han de tenir accés a aquesta informació. Jo 
no sé si és que el Govern té un mal perdre amb aquest error que ha comès, o 
no, però el que és evident és que la llei parla de que tots els consellers ho han 
de tenir en el termini establert. El fet és que se’ns envia un correu electrònic 
amb un enllaç on hem de tenir tota la documentació. I el que si més no, no 
s’entén, és que una part d’una documentació, que a més a més presenta el 
mateix Govern, no hi sigui. A partir d’aquí, no busquem tres peus al gat, ni 
busquem la torna, ni busquem res més. Hi ha hagut un error, l’exposem, sabem 
que no es tornarà a repetir, i en aquest sentit, crec que discussions 
possiblement estúpides, com la que estem tenint ara mateix, no s’haurien de 
repetir en cap altre plenari. I ja està. Res més que això. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Si vol que ampliï el tema refugiats, o ho deixem pel Consell d’Alcaldes. 
 
President: 
Ho deixem pel Consell d’Alcaldes, conseller. 
 
 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les  
20:35 hores, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 


